
Zgodnie z Zawiadomieniem Przewodniczącego Rady Gminy w Klimontowie XVI 
Sesja Rady Gminy odbędzie się w dniu 27 czerwca 2012 roku (środa) w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Klimontowie. Obrady rozpoczną się o godz. 12.00.
 

Protokół Nr XVI/12
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 27 czerwca 2012 roku
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie.
Sesja trwała od godz.12.00 do godz. 16.45.
Obradom sesji przewodniczył Pan Radny Jan Rębacz - Przewodniczący Rady Gminy.
W sesji uczestniczyli radni, Pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, Pan Adam Przybylski -
Zastępca Wójta, Pan Piotr Lipiński  -   Sekretarz Gminy,  Pani Anna Sobolewska - 
Skarbnik Gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi.
Na  sesji  podjęto  uchwały  Nr  XVI/138/12,  Nr  XVI/139/12,  Nr  XVI/140/12,  Nr 
XVI/141/12, Nr XVI/142/12, Nr XVI/143/12, Nr XVI/144/12, Nr XVI/145/12 i Nr 
XVI/146/12, Nr XVI/147/12,  Nr XVI/148/12, Nr XVI/149/12, Nr XVI/150/12, Nr 
XVI/151/12, XVI/152/12, XVI/153/12, XVI/154/12. Uchwały podjęto w głosowaniu 
jawnym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie gminnym.
Protokołowała– Irena Lipiec.

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji
Pan Przewodniczący Rębacz,  prowadzący obrady sesji,  -  Dzień  dobry Państwu. 
Witam  serdecznie  Państwa  i  otwieram XVI  sesję  Rady  Gminy  w  Klimontowie. 
Serdecznie  witam  Radę  Gminy,  Pana  Wójta   i  jego  Zastępce,  witam  Państwa 
sołtysów,  witam  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  Radnych 
Powiatowych,  Państwa  sołtysów,  witam publiczność.  Dyrektorzy  szkół  dzwonili, 
prosili  o  usprawiedliwienie  ponieważ  mają  konferencję.  Gorąco  jest  przed 
zakończeniem roku szkolnego. Szanowni Państwo, zgodnie z listą obecności na sali 
jest 15 radnych, w związku z czym podejmowane decyzje przez nas na tej sesji będą 
prawomocne. Przedstawię Państwu porządek dzisiejszych obrad Sesji. 
Porządek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5. Sprawozdanie wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
6. Ocena sprawozdania finansowego, sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Klimontów za 2011 rok, podjęcie uchwały w sprawie absolutorium.
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r. Przez Wójta 
Gminy,
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu,
c) sprawozdania z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych 
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gminy: ZGKiM, szkól i przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki,
d) opinie Komisji Rady o sprawozdaniu,
e) opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu,
f) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie  absolutorium,
g) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej,
h) dyskusja,
i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2011r.,
j) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.

7. Ocena  stanu  bezpieczeństwa  publicznego  i  ochrony  przeciwpożarowej  w 
gminie.

8. Przyjecie Planów Odnowy Miejscowości:
a) Konary na lata 2012 – 2019
b) Beradz na lata 2011 – 2018
c) Zakrzów na lata 2010 – 2017

9. Wyrażenie zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego.
10. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
11.Wprowadzenia  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Klimontów na lata 2012 – 2023.
12.Wnioski, zapytania, informacje.
13.Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
14.Zakończenie sesji.

Z  tym  że  Szanowni  Państwo  instytucje  kultury  w  samorządzie  sprawozdania 
przyjmowane są uchwałami Rady Gminy. To też będą do głosowania dwie uchwały 
w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  GOKu i  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z 
Biblioteki. 
Tak by się przedstawiał Szanowni Państwo proponowany przeze mnie porządek. Ale 
w  między  czasie.  Ponieważ  sesję  absolutoryjną  trzeba  rozpisywać  wcześniej,  i 
doręczać te materiały absolutoryjne na dwa tygodnie, to w tym okresie doszły tematy 
które by należało by dzisiaj na sesji załatwić. Tutaj prośba Wójta żeby wprowadzić 
tutaj pewne jeszcze uchwały. I Państwu tu zaproponuję za chwilę. Na początek ta 
propozycja odnośnie tego, że głosujemy sprawozdania instytucji kultury czyli GOKu 
i Biblioteki, uchwałą przyjmujemy. I należało by Szanowni Państwo wprowadzić te 
dwie uchwały instytucji  kultury czyli  GOKu i Biblioteki.  Króciutkie uchwały, po 
dyskusji w podpunkcie "h" przed 3 uchwałami, czyli będą 4 uchwały. Taki wniosek 
do głosowania. 5 głosowań przy absolutorium. Wspominałem już o absolutorium, tak 
to już jest. Kiedyś była 1 uchwała, jedno głosowanie. Dzisiaj jest pięć. I tu proszę 
Państwa żeby to, to też się urodziło późno. Bo na szkoleniu w kwietniu jak żeśmy 
byli absolutoryjnym za rok 2011 nam nie mówiono o tym. Pani Skarbnik na ostatnim 
szkoleniu  właśnie  taką  informację  przywiozła  i  te  uchwały  żeśmy  na  wszelki 
wypadek przygotowali. Żeby to na dzień dzisiejszy na następne lata obowiązywać. 
Prośba  by  to  wprowadzić  po  dyskusji,  po  podpunkcie  "h"  te  dwie  uchwały. 
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Sprawozdanie instytucji  kultury GOKu i  Biblioteki.  Kto z  Państwa jest  za takim 
rozwiązaniem?  Proszę  bardzo – 15. - jednogłośnie więc tutaj ten punkcik mamy 
wprowadzony. Szanowni Państwo i następne punkty do wprowadzenia. Reasumpcja 
uchwały  Nr  XIV/115/12  (w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Filialnej  w  Ossolinie), 
prawnicy  Wojewody  uznali,  że  uchwała  nie  podlega  ogłoszeniu  w  Dzienniku 
Urzędowym  Województwa  Świętokrzyskiego.  I  należy  to  z  uchwały  po  prostu 
wyrzucić z tych dwóch uchwał.  Zawsze to było, zawsze żeśmy to publikowali. Albo 
sie prawo zmieniło albo wygląda na to że prawo nie, a prawnicy się zmienili i inaczej 
interpretują. I mówią że nie jest to prawem miejscowym i nie należy publikować. 
Wystarczy  ogłoszenie  na  tablicy  ogłoszeń  Urzędu  Gminy.  Czyli  reasumpcje  tej 
uchwał, kto z Państwa jest za przyjęciem? Ja bym proponował żeby tu nie mieszać po 
punkcie  11   Wprowadzenia  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 
Klimontów na lata 2012 – 2023, przed Wnioskami, zapytaniami  informacjami jako 
punkt  12  wprowadzić  ten  punkt.  Będą  to  dwie  uchwały.  Może  to  jednocześnie 
przegłosujemy czy osobno głosować każdą tą szkołę? Rozdzielnie. Czyli wprowadzić 
Reasumpcję  uchwały  Nr  XIV/115/12  (w  sprawie  likwidacji  Szkoły Filialnej  w 
Ossolinie) – kto z Państwa jest za wprowadzeniem?  Jest to kosmetyczny taki zabieg. 
Kto  jest  za?  -  12,   kto  jest  przeciwny?  -  0,  kto  się  wstrzymał?  -  3.  punkt 
wprowadzony. W punkcie 13 Szanowni Państwo  uchwała Reasumpcja uchwały Nr 
XIV/116/12 ( w sprawie likwidacji Szkoły w Nawodzicach). Kto z Państwa jest za? - 
12, kto jest przeciw? - 0, kto się wstrzymał? - 3. dziękuję uchwała została podjęta. 
Punkt został wprowadzony. Szanowni Państwo i dalej są tzw uchwały majątkowe. 
Uchwała  w sprawie  nabycia  nieruchomości  gruntowej  w miejscowości  Śniekozy. 
Państwo wiecie o co chodzi, temat z ubiegłego roku. Mają zabezpieczone środki. Też 
trochę  późno była przygotowana ta uchwała, te dokumenty, ale chcemy dzisiaj to 
załatwić.   Jak  gdyby  zaległy  temat.  Kto  z  Państwa  jest  za  wprowadzeniem tej 
uchwały?  -  15.  Jednogłośnie  wprowadzona.  Następna  uchwała  z  propozycją  15. 
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  bezpłatnego  nabycia  nieruchomości  od  Agencji 
Nieruchomości Rolnych. Dotyczy to Kępia.  Szanowni Państwo tam jest taki plac na 
boisko  sportowe,  okazuje  się  w  dokumentach,  że to  jest  Agencji  Nieruchomości 
Rolnych formalnie trzeba te sprawy załatwić. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem 
tego punktu? - 15, dziękuję. Punkt został wprowadzony. Szanowni Państwo punkt 
następny  16.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  gruntowej  od 
Banku Spółdzielczego. Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego punktu? -  11, kto 
jest przeciwny? - 1, kto się wstrzymał? - 2. Punkt został wprowadzony bezwzględna 
ilością głosu ze składu Rady. I w 17 punkcie podjęcie uchwały w sprawie zbycia 
gruntów, tam są dwie uchwały Szanowni Państwo. Oddzielnie to wprowadzimy to 
chodzi  o  uchwały  zbycia  nieruchomości  gruntowej  zabudowanej.  Chodzi  o  ten 
obwód drogowy cały czyli ta cześć działka 404/4 zabudowana. Kto z Państwa jest za 
wprowadzeniem uchwały, proszę bardzo.
Pan Radny Szeląg - Przepraszam, przepraszam, przepraszam, przepraszam. Ja swój 
wniosek  stawiam,  żeby  wyłączyć  głosowanie  sprzedaży  po  obwodzie,  terenów. 
Zupełnie tych trzech działek . Nie będziemy wrzucać w ostatniej chwili, i głosować i 
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robić jakimś tylnymi drzwiami wprowadzamy. Proszę żeby ten mój wniosek został 
uwzględniony. Bo to jest za dużo tych uchwał, i nagle wrzucamy wszystko. Tak jakby 
czasu nie było przygotować i nie można było tego wrzucić od razu w porządek. Tylko 
wrzucamy wszystko.
Pan Przewodniczący Rębacz - Temat z tego co pamiętam jest z poprzedniej sesji
Pan Radny Szeląg – Tak ale był czas żeby to umieścić w tym... 
Pan Przewodniczący Rębacz - Ale były Komisje, były opinie Komisji, jest dzisiaj 
drugi raz ten temat, drugi raz podchodzimy do tego tematu. Także to nie jest coś 
nowego się pojawiło i my to wrzucamy. 
Pan Radny Szeląg –  To dlaczego nie ma? Przepraszam, stawiam swój wniosek żeby 
odrzucić wprowadzenie do porządku. 
Pan Przewodniczący Rębacz - Ja wnioskuje o wprowadzenie...
Pan Radny Szeląg –  Ale w ogóle żeby go nie wprowadzać...
Pan Przewodniczący Rębacz - Ale przecież ja to głosuję...
Pan Radny Fijałkowski - Ale on musi to zrobić bo taka propozycja była... 
Pan Przewodniczący Rębacz - Jak Państwo nie będziecie chcieli tego wprowadzić 
to  nie  wprowadzimy.  Przypominam  że  wprowadzanie  do  porządku  obrad  jest 
bezwzględną większością głosów składu Rady Gminy. To musi 8 osób wyrazić zgodę 
na wprowadzenie. Ja o to pytam właśnie. Szanowni Państwo przechodzimy do tej 
pierwszej uchwały. Dotyczącej gruntów i zabudowy.
Pan  Radny  Szeląg  –  Przepraszam,  bo  może  ja  przed  uświadomię  wszystkich 
radnych dlaczego jestem przeciwny wprowadzeniu. Czy mogę to zrobić? 
Pan Przewodniczący Rębacz - Proszę bardzo.
Pan Radny Szeląg – Dlatego jestem przeciwny wprowadzeniu sprzedaży gruntów po 
dawniejszym obwodzie drogowym tych trzech działek...
Pan Przewodniczący Rębacz - Ale ja teraz głosuję działkę zabudowaną...
Pan Radny Szeląg –  Ale ja teraz odnoszę się do wszystkich trzech. Dlaczego, po 
pierwsze było brak zgody Rady sołeckiej, która na piśmie złożyła wniosek do Pana 
Wójta. Nawet nie było rozpatrywane Rady sołeckiej ten wniosek. Druga sprawa – 
Wójt tłumaczy się tym, sytuacją finansową. Skoro tak jest źle  to dlaczego kupujemy 
te garaże  po banku, które żeśmy przegłosowali za 123 000,00 zł, a sprzedajemy 
działkę 1,40 ha za 81 000,00 zł. Skąd weźmiemy 50 000,00 żeby dołożyć do garaży. 
Starych  garaży wymagających remontu.  Przecież  to  się  kupy nie trzyma Proszę 
Państwa. I  dlatego to jest moim zdaniem, te pieniądze w ogóle nam nie załatwią 
tamtej sprawy. Bo jeszcze nam braknie 55 000,00 zł. Co my tu robimy? Czy znowu 
kredyt?  Druga sprawa.  Brak  zupełnie  konsultacji  w tej  sprawie  z  mieszkańcami. 
Ingeruje  się  w  moich  wyborców,  swoich  i  wójtowskich przecież.  Przecież  Panie 
Wójcie tymi głosami Pan wygrał. I dlaczego Pan nie przeprowadzi tu. Jest piękna 
sala może zrobimy jakieś konsultacje, może ktoś ma jakiś inny pomysł, lepszy. Może 
żeby wykorzystać  te  tereny.   Przypominam że te  tereny są  związane z  muzeum 
geodezji Pana Rogali. Po resztą tam są olbrzymie tereny serwitutowskie 6 ha prawie 
razem. Potem jest  zalew 50 ha. Jest to tak duży ośrodek, tam można coś  zrobić. 
Tylko siąść, rozmawiać na ten temat. Można też zrobić spółkę akcyjną może coś na 
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kształt Bałtowa. Jest to pomysł może taki wygórowany, ale przecież Pan Bokwa co 
nam niszczy drogi  może by nam zrobił  i  w spółkę  wszedł  bo są  potrzebne duże 
pieniądze. I trzeba by  tam coś bardzo ciekawego się zrobiło. A raz sprzedana rzecz, 
co nam da to jeszcze 50 000,00 zł musimy pożyczyć żeby kupić stary garaż który 
trzeba remontować. Znowu przetargi, znowu  Unia nie wiem czy nam da na stary 
garaż pieniądze. No, dziękuję. Chce od razu żeby to wyłączyć. Proszę Radnych bo to 
jest próba sił. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz -  Szanowni Państwo ja do tych konsultacji  z Radą 
sołecką parę słów chcę powiedzieć. Sytuacja jest trochę inna. Oczywiście w zapisach 
statutu sołectw  §10 jest tam taki zapis że Rada Gminy powinna wysłuchać  opinii 
Rady  sołeckiej  jeżeli  daje  grunt  w  swoim  terenie,  który  został  z  mocy prawa 
skomunalizowany.   Czyli  te  dawne  sołtysówki  po  wsiach,  inne  historie  były  to 
wiejskie tereny . Place. I one zostały skomunalizowane w latach 90 tych z mocy 
prawa. Takie prawo wyszło żeby to skomunalizować.  I  jest  to  wszystko gminne. 
Natomiast Proszę Państwa działki te o których tu mówimy, i Pan Szeląg tutaj broni, 
że nie było konsultacji  to jest  inny temat, zupełnie. Temat jest taki  że myśmy w 
poprzedniej kadencji  wyjęli  z budżetu Gminy pieniądze budżetowe. Kupiliśmy to 
Proszę  Państwa za  71 000,00 zł bezprzetargowo. Bo żeśmy prosili  Starostę żeby 
takiej instytucji jak Gmina sprzedał to. I myśmy to kupili. Proszę  Państwa dzisiaj 
konsultację na temat tego co jest gminne, co Gmina wyłożyła z budżetu te pieniądze 
włożyła w to i nie powinno to podlegać konsultacji. I te uchwały, ona jest negatywna 
Rady sołeckiej, ale ona nie wiąże w żadnym wypadku Rady. Przynajmniej w tym 
temacie,  w  żadnym  wypadku  bo  to  jest  skomunalizowane,  bo  to  jest  gminne. 
Natomiast w tym przypadku myśmy to zakupili. Nie jest plac powiedzmy który był 
skomunalizowany  w  90  dziesiątych  latach  tylko  to  jest  plac  kupiony  za  żywą 
gotówkę. Jest to inny temat. Pan Wójt jeszcze chce coś tutaj wyjaśnić.
Wójt Ryszard Bień -  Szanowni Państwo, więc ja Panu Mirkowi może troszeczkę 
wyjaśnię o co chodzi. Bo Pan myli pojęcia. Ja proszę Szanowną Radę żebyśmy mogli 
zakupić to co dzierżawimy na dzień dzisiejszy tzn te garaże przy budynku banku, 
które  tam  dzierżawimy.  Ale  Proszę  Państwa  chcę  Państwu  powiedzieć,  że  my 
składając ofertę, wierze że Szanowna Rada poprze mój wniosek na 100 000,00 zł 
+Vat. My nie damy nawet 101 000,00 zł. Wygra ten kto da więcej. Jeżeli nie będzie 
oferty za 101 000,00 zł to wygra ten za 101 000,00 zł. My nie chcemy bić bankowi 
pakować bankowi pieniędzy. Natomiast Panie Mirku powiem Panu tak. My musimy 
szanować  wycenę  biegłego  rzeczoznawcy  na  te  działeczki.  Te  3  plus  ta  jedna 
zabudowana. Ale Proszę  Pana mam nadzieję, że to co Pan mówi że dołożymy, to 
mam nadzieję  że nie.  Dlatego uważam, że znajdzie się  kupiec,  mam nadzieję  że 
zapłaci dobre pieniądze. Ja nie lubię tanio sprzedawać, lubię tanio kupować. Rozumie 
Pan?  Bo  taką  mam  naturę.  Natomiast  musimy  zastanowić  się  nad  tym,  że  nie 
sprzedając części naszego majątku, który ja uważam że jest nam na dzień dzisiejszy 
zbędny. Należy podratować budżet gminy. Dlatego, że w uchwale budżetowej mamy 
zagwarantowane środki ze sprzedaży. 381 000,00 zł chyba z tego co pamiętam. I 
proszę Państwa musimy zastanowić się co sprzedać za tą kwotę. Jeżeli nie sprzedamy 
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to Proszę  Państwa komu zabrać? Czy to podzielimy tak że na 15 radnych te 400 
000,00 zł przykładowo pozabieramy. Czy będziemy się  tym ratować.  Ja na dzień 
dzisiejszy  uważam Proszę  Państwa,  że  nie  ma  pomysłu  na  to.  Zlikwidowaliśmy 
monitoring, wpłacaliśmy 200,00 zł +Vat z tego co pamiętam przez 3 lata. Jakie to 
były koszty. Więc uważam że jest to Gminie zbyteczne i Proszę bardzo Szanowną 
Radę o przegłosowanie tego. I uważam że na pewno się znajdzie kupiec, że da dobre 
pieniądze. Jeżeli nie to zawsze można ten przetarg unieważnić.  Bo my nie możemy 
na przykład wyjść sobie tak, że Rada obniży, tak jak zrobiliśmy na ulicy Osieckiej że 
obniżyliśmy  80%  i  kupili  i  Ci  Państwo  są  zadowoleni.  Także  proszę  Panie 
Przewodniczący  i  Szanowną  Radę  o  wprowadzenie  tego  punktu  i  myślę  że 
pozytywnie przegłosować.  Żeby środki  które uzyskamy można było  podzielić  na 
inwestycje na terenie Gminy Klimontów. Dziękuję serdecznie. 
Pan Przewodniczący Rębacz - Dziękuje bardzo, Pan Fijałkowski proszę. 
Pan Radny Fijałkowski –  Ja zgadzam się z tym co mówi Pan Wójt, i to bardzo 
dobrze  rozumiem.  Chciałem  się  odnieść  tylko  do  tego  co  powiedział  Pan 
Przewodniczący. Faktycznie w statutach wsi, sołectw jest w §10 powiedziane tak jak 
Pan Przewodniczący mówi, ale chciałbym się zapytać. Jak gmina kupowała tę działki 
to nic tam z budżetu nie poszło z kieszeni obywateli którzy tu mieszkają, którzy tu 
pracują  i  płacą  podatki? Poszło. Więc z punktu widzenia moralnego wypadało by 
Radę sołecką i społeczeństwo zapytać o to co chcecie zrobić.
Pan Przewodniczący Rębacz - Jak mówię jest opinia, jak jest opinia Rady sołeckiej 
negatywna. Tego nie ukrywamy. Szanowni Państwo przechodzimy do pkt. 17. jeżeli 
chodzi o obwód drogowy teren zabudowany. Działka 404/4. kto z Państwa jest za 
wprowadzeniem tego punktu? - 11, kto jest przeciwny? - 4, kto się wstrzymał? - 0, 
punkt został wprowadzony. Proszę Państwa punkt 18, podjęcie uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości  gruntowej (niezabudowanej nr 567, nr  568/2 i  nr  568/4 po 
byłym obwodzie drogowym), kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku? - 
11,  kto  jest  przeciw?  -  4,  punkt  został  wprowadzony.  Szanowni  Państwo  kto  z 
Państwa jest za zatwierdzeniem porządku obrad z tym co żeśmy tutaj wprowadzili w 
całości? - 11, kto jest przeciwny? - 1, kto się wstrzymał? - 3. porządek obrad został 
przez Radę zaakceptowany. 

Porządek obrad sesji:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
6.  Ocena  sprawozdania  finansowego,  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy 
Klimontów za 2011 rok, podjęcie uchwały w sprawie absolutorium.

a) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r. Przez Wójta 
Gminy.
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu.
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c) Sprawozdania z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych 
gminy: ZGKiM, szkól i przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki.
d) Opinie Komisji Rady o sprawozdaniu.
e) Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu.
f) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie  absolutorium.
g) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej.
h) Dyskusja.
i)  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania   
finansowego  instytucji  kultury  pod  nazwą  Gminny  Ośrodek  Kultury  w  
Klimontowie za rok 2011 oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Klimontowie 
za rok 2011.
j)  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2011r.,
k) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.

7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej w gminie.
8. Przyjecie Planów Odnowy Miejscowości:

a) Konary na lata 2012 – 2019
b) Beradz na lata 2011 – 2018
c) Zakrzów na lata 2010 – 2017

9. Wyrażenie zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego.
10. Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2012 r.
11. Wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów 
na lata 2012 – 2023.
12. Reasumpcja uchwały Nr XIV/115/12 ( w sprawie likwidacji Szkoły Filialnej w 
Ossolinie).
13.  Reasumpcja  uchwały  Nr  XIV/116/12  (  w  sprawie  likwidacji  Szkoły  w 
Nawodzicach).
14.  Nabycie  nieruchomości  gruntowej  (  w  Śniekozach  na  budowę  świetlicy 
wiejskiej).
15.  Nieodpłatne  nabycie  nieruchomości  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  (  w 
Kępiu).
16. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości gruntowej (od NBS Solec Zdrój na 
garaże).
17.  Zbycie  nieruchomości  gruntowej  (zabudowanej  nr  404/4  po byłym obwodzie 
drogowym).
18. Zbycie nieruchomości gruntowej (niezabudowanej nr 567, nr 568/2 i nr 568/4 po 
byłym obwodzie drogowym).
19. Wnioski, zapytania, informacje.
20. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
21. Zakończenie sesji.

Przechodzimy zatem Szanowni Państwo do realizacji porządku obrad Sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad sesji.
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Czy Państwo macie jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Proszę bardzo. 
Nie widzę. Kto z Państwa jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji, proszę 
bardzo? - 13, kto jest przeciwny? 0, kto się wstrzymał? - 2. Protokół został przyjęty 
przez Radę. Przechodzimy do punktu następnego.

Do punktu 4 porządku obrad sesji.
Interpelacje i wnioski radnych. 
Pan Borycki proszę.
Pan Radny Borycki –  Panie Wójcie ja bym prosił o te oświetlenie miejscowości 
Konary i Kolonie. Bo teraz jest okres letni, godzina 11 lampy gasną  to tak jakby 
rzeczywiście nie świeciły. Co najmniej chociaż do 1 czy do 2 godziny żeby te lampy 
świeciły. A już rano żeby się w ogóle nie włączały. Przynajmniej do 1 listopada. Do 1 
godziny  w  nocy  przynajmniej  żeby  się  one  świeciły,  bo  11godzina  i  się  robi 
szarówka. Dziękuję. 
Wójt Ryszard Bień - Do 1?
Pan Radny Borycki – Do 1 przynajmniej
Wójt Ryszard Bień - W jakiej miejscowości? 
Pan Radny Borycki – Konary i Kolonia Konary. 
Pan Przewodniczący Rębacz -  Kto z Państwa jeszcze? Proszę bardzo. Pan Kozioł 
proszę bardzo. 
Pan  Radny  Kozioł –  Panie  Wójcie  chciałem się  zapytać  co  z  przystankami  z 
zakupem przystanków. 
Pan Przewodniczący Rębacz - Pan Lipiec proszę.
Pan Radny Lipiec – Ja Panie Wójcie w kilku sprawach, chciałem korzystając z 
okazji Panie Wójcie zgłosić, ze temat jest bardzo pilny. Droga w Ułanowicach przez 
las,  i  bardzo  proszę  jak  najszybciej  ją  wyremontować.  Droga  Pokrzywianka  - 
Płaczkowice po ostatnich ulewnych deszczach jest cała droga zdarta i jest na drodze 
powiatowej  na  asfalcie  ten  co  był  materiał.  Ta  sama sytuacja  w  kierunku  Woli 
Konarskiej – Pokrzywianka w kierunku Państwa Malinowskich i Ciachów, proszę o 
nawiezienie materiału drogowego o to co wspomniał wcześniej Pan Radny Heniek 
Kozioł chciałem zapytać kiedy zostaną zakupione przystanki. A pytam się tu o zakup 
tych przystanków do miejscowości Płaczkowice i Pokrzywianka. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo, Pan Frejlich, proszę bardzo. 
Pan Radny Frejlich – Panie Wójcie ja wcześniej zgłaszałem, remont na moście na 
Rybnicy. Dzisiaj sołtys mi zgłosił, że  trzeba trzy mosty bo tam koło młyna nie da 
przejechać, bo się załamują te deski. Następna sprawa, parę słów na temat tej nowej 
drogi na Byszówce, bo tam nie doszło do 3 domów.  Z tego co wiem to tam jest 
praktycznie  na prywatnych  działkach,  ale  by to Pan Wójt  wyjaśnił.  Droga przez 
Zagaje, Pan Wójt tam widział, może Pan parę słów,  droga tam ileś tam razy mówię 
do Pani Judy i Pana Sieranta tam w górę, tam faktycznie w Górnych Szymanowicach 
koło Pana Widanki do góry jest praktycznie już  nieprzejezdna. Tam byliśmy, Pan 
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Wójt nie mógł swoim przejechać, a dzisiaj ciągnikiem nie można. I jeśli chodzi o 
fundusz  sołecki  to  kilka  sołectw  miało  akurat  w  moim okręgu  zapisane  lampy. 
Założenie czy po prostu modernizacja lamp. Jeżeli parę słów na ten temat.  Czy da się 
coś zrobić. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję, Pan Szeląg proszę. 
Pan  Radny  Szeląg  –  Ja  chciałem  zwrócić  uwagę  i  tu  powiadomić  Państwa 
wszystkich  jak  łatwo  można  rozegrać  sprawę  np.  z  tymi  moimi  postulatami  i 
mieszkańców.  Kilku  radnych  zyskuje   rzeczywiście,  jak  można  łatwo  kupić.  Za 
kawałek rowu, za kawałek jakiejś huśtawki, i proszę oto są skutki, ja o tym mówię, 
dziękuję, ja jeszcze mam ale już to  rzeczywiście nie ma sensu. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Kto z Państwa jeszcze? Pan Pawlik proszę. 
Pan Radny Pawlik  - Ja  Panie  Wójcie  chciałem prosić  o  materiały  drogowe do 
Wilkowic 1 samochód, do Ossolina tam do Pana Sowińskiego co nawet ciągnikiem 
ciężko tam dojechać, a co mówić samochodem. I jeszcze w kierunku Sternalic tam 
jeszcze  jest  ta  mordoklejka,  i  znowu jeszcze  ta  droga  co  Pan  Kozioł  mówił  na 
ostatniej sesji na te łąki.  Ludzie zaczęli kosić siana, tez jest bardzo ciężko o dojazd. I 
prosił bym. Tam chodzi o przepust i wyrównanie równiarką. Bo wiadomo, że tam nic 
więcej  nie  da  rady  zrobić.  Mam  jeszcze  taką  prośbę  dotyczącą  remontu  drogi 
powiatowej  od  krajowej  9  do  kościoła.  Ta  droga  jest  w  złym  bardzo  stanie 
technicznym, przyjeżdżają mieszkańcy różnych miejscowości bo do kościoła. I prosił 
bym o pomoc finansową  w wsparciu  z  powiatem żeby tą  drogę  wyremontować. 
Dziękuję, na razie tyle. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję. Pan Lipiec proszę. 
Pan Radny Lipiec – Ja jeszcze tylko w jednej sprawie, rozmawiałem z Panią sołtys z 
Płaczkowic, wystąpiły tam bardzo obfite opady deszczu i gradobicie. I Panie Wójcie 
czy my nie możemy jak gmina zgłosić,  nie wiem czy to jest  na innych terenach 
również i ogłosić jako klęskę coś w cudzysłowie jak żywiołową. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Już jest zgłoszone
Pan Radny Lipiec – Zgłoszone? A to dziękuję bardzo. I tradycyjnie chciałbym się 
zapytać Panie Wójcie jak będzie się posuwała budowa nowej sieci wodociągowej na 
terenie Gminy Klimontów, a szczególnie w Pokrzywiance, dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję. Pan Kawecki proszę.
Pan Radny Kawecki – Chciałem podziękować w imieniu mieszkańców w której się 
spotykają mieszkańcy za wykonaną tu drogę , Borek – Byszówka, i też  prosił bym 
tam na tej drodze co tam brakuje przez wieś o jakiś materiał żeby chociaż te dołki 
porównać. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję, czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan Borycki 
Pan Radny Borycki – Ja chciałbym jeszcze się zapytać o termin taki przybliżony 
wodociągowania naszej miejscowości Konary i Kolonia Konary. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Czy  ktoś  z  Państwa  jeszcze?  Panie  Wójcie  o 
oświetleniach  tu  była  mowa,  po  jednej  lampie  na  Kolonia  Nowa  Wieś.  Projekt 
zrobiony, projekty porobione w poprzedniej kadencji i nie ma żadnej lampy,. Tam jest 
po 14 zabudowań gospodarczych. Nie ma jednej lampy nawet. Nowa Wieś nie ma w 
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ogóle oświetlenia. Projekt jest gotowy. Czy ktoś z Państwa jeszcze?to proszę bardzo. 
Wójt Ryszard Bień -  Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. 
Więc tak króciutko od tyłu zacznę,  prawda. Jeżeli  chodzi  o lampy Nowa Wieś  – 
Julianów, tu mamy projekt więc myślę że tam Pani Skarbnik jeżeli będą finanse to w 
końcu na  pewno trzeba to  zrobić,  bo  wiem jaka  tam sytuacja  jest.  Pan Borycki 
wodociągi – przybliżone tu ktoś podpowiada 2023 rok. Proszę Państwa żeby nie te 
wydatki ze 100 lecia straży to może byśmy już te 100 000,00 zł mieli żeby Proszę 
Pana zacząć. Pan Kawecki podziękowania -  no dziękuję Panie Stanisławie że Pan to 
widzi i myślę oczywiście że udało się w końcu, dobrze że przeczekaliśmy ten okres 
trudny. Bo jakbyśmy zrobili wtedy za tamtej można powiedzieć kadencji to było by 
300 m tylko po  wąwóz. Wiemy o co chodzi Panie Stanisławie, a teraz stało się ze ta 
droga poszła troszeczkę  z dróg popowodziowych został cały ten odcinek 574 m. a 
przy  okazji  Panu  Zbyszkowi  powiem,  że  mieszkańcy  tych  trzech  pozostałych 
domostw no niestety Proszę  Państwa już  na prywatnej  po prostu posesji.  My nie 
możemy prawda robić komuś prezentu jako Gmina. I powiem krótko tak- jeżeli Rada 
Gminy  przyjmie  te  darowane działki  na  rzecz  Gminy musimy się  liczyć  Proszę 
Państwa   już  dzisiaj  troszeczkę  żeśmy  zaczęli  rozmawiać,  kosztował  by  żeby 
wydzielić ten kawałeczek z drogi z każdej działki trzeba by było podzielić te działki 
na 3 części. Kawałeczek drogi, prawa i lewa strona. Było by to 2 000,00 zł. Za jeden 
podział plus 400 zł za następny. Więc kosztowało by to 2 800,00 zł, są tam chyba z 
tego co pamiętam 3 te działki   i  to  by było około 8 000,00 zł.  Więc na pewno 
Szanowna Rada będzie miała możliwość się z tym tematem zapoznać jeżeli wpłynie 
tylko  taki   wniosek  od  wszystkich  mieszkańców  tych  nieruchomości  i  wtedy 
będziemy ten temat dyskutować.  Ja tez uważam że to powinno być  zrobione, ale 
niestety mamy za dużo pisarczyków, donosicieli. Boję się tak samo o siebie bo w 
końcu tez mogą powiedzieć, że nasze pieniądze wspólne wydajemy na prywatnych 
działkach i dlatego boję się. Chodzi o 70 m, prawda, żeby to zrobić. Ale myślę że w 
przyszłości  jest  to  do  zrobienia.   Może  będzie  tka  sytuacja  że  dokończymy  to. 
Budowa sieci wodociągowej no chyba pytał Pan Lipiec – więc myślę że Pan Lipiec 
często dzwoni do Kielc, wiemy że tak jak powiedziałem już kiedyś po przetargach, 
już jest ich coraz więcej i po prostu na pewno ten wniosek już idzie coraz wyżej bo 
pieniędzy zostaje po każdym przetargu. Myślę że pewnego dnia otrzymamy  takie 
informacje że ten wniosek zostanie już po prostu wciągnięty na listę zasadniczą. I 
wtedy szanowna Rada będzie  miała  możliwość  przegłosowania  czy  to  będziemy 
robić. Ale uważam że wszędzie nam się należy woda, droga, kanalizacja i będziemy 
powoli  to  robić.  Jeżeli  chodzi  o drogę  powiatową  to  oczywiście Panie Bogdanie 
dostaliśmy pismo z Powiatowego Zarządu Dróg z propozycją  taką żeby po prostu 
Rada Gminy, myślę ze to było tematem Komisji, że po prostu zaproponowali nam 
żeby po prostu zrobić te około 700 m od 9 do kościoła i kawałeczek jeszcze drogi 
tam 500 coś metrów w Nawodzicach w stronę Julianowa. Proszę Państwa wiem że 
były takie może takie zgrzyty dlatego że ubolewam, jeszcze raz mówię ubolewam 
nad tym że  Proszę  Państwa nie możemy wydostać  ludzi  z  Rybnicy.  I  myślę  że 
będziemy  wszystko  robić,  nawet  z  Panem  Dyrektorem,  z  Panem  Starostą  będę 
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rozmawiał. Proszę Państwa  naprawdę jak kiedyś pisały gazety że Kępie odcięte od 
świata – pamiętamy chyba te artykuły. Tak proszę Państwa Rybnica tam w stronę 
stawów jest  odcięta od świata.  I  będę  wszystko robił  z  Panem Dyrektorem będę 
rozmawiał. Nie chcemy Proszę Państwa tego burzyć, ale dlaczego Państwu powiem. 
Tak samo  jeżeli jesteśmy przy drogach. Wczoraj otrzymaliśmy promesę następną na 
100 000,00 zł. Powiem, że ja jestem niezadowolony z tej kwoty. Powiem tylko tyle 
że  Łoniów,  Koprzywnica  czy  Sandomierz  nie  dostał  wcale.  Myśmy dostali  100 
000,00 zł, ale Proszę Państwa co się dzieję.  Od razu w tej promesie jest napisane 
które drogi mamy robić. No i tutaj Ministerstwo nam określiło że będziemy robić 
drogę ul. Partyzantów, tam jest chyba 500 coś metrów i drogę w Węgrcach. Tam jest 
równe 400 metrów. To jest napisane w promesę i tego musimy się trzymać, mamy 
napisane że termin złożenia dokumentów do 31 sierpnia. Więc dokumentację mamy 
przygotowaną,  moglibyśmy  pisać  do  Ministerstwa  Proszę  Państwa  o  zmianę  i 
musielibyśmy to uzasadniać. Ale termin jest bardzo krótki, bo liczymy jeszcze na to 
że może będzie  3 promesa, mam nadzieję,  chyba że przejdą  jakieś  nawałnice, a 
słyszymy że już  poprzechodziły w Polsce. I może być  tak ze te środki finansowe 
zostaną wykorzystane w innym terenie. Ale proszę Państwa trzeba się cieszyć z tego 
co mamy. Proszę Państwa dostaliśmy już jedno 100 000,00 zł, dostaliśmy drugie, a 
darowanemu koniowi się w żeby nie zagląda. Szanowna Rado cieszymy się z tego i 
będziemy  Proszę  Państwa  to  robić,  natomiast  jeżeli  chodzi  o  drogi  powiatowe 
musimy Proszę Państwa to mamy zabezpieczone w budżecie Gminy 50 000,00 zł po 
to żeby dołożyć. Bo jak się okazuje starostwo Zarządu Dróg Powiatowych zwróciło 
się do Szanownej Rady z pismem żeby dołożyć 10% tej kwoty, która jest kosztem z 
tego co pamiętam 510 000,00 zł. O 50 000,00 zł, ale mam nadzieję że po przetargu 
będzie to kwota no myślę że około 370 000,00 zł, 350 000,00zł więc nie poszło by te 
całe 50 000,00 zł.  A około 35 000,00 zł i jeszcze te 15 000,00 zł zostało by nam na 
jakieś tam dodatki do spraw powiatowych. Powiem tylko tyle, że Powiat w tym roku 
nie przeznaczył nawet 1 zł na wspólne działania jeżeli chodzi o Gminy z Powiatu 
Sandomierskiego.  Nawet  1  zł.  Dobrze  że  te  50  000,00  zł  Szanowna  Rada 
zarezerwowała, za co serdecznie dziękuję. I będziemy jeszcze mogli te kawałeczki 
dróg powiatowych zrobić. Powiem tylko że jeśli chodzi o drogi powiatowe, jeszcze 
będzie tam problem zrobić w Julianowie tam chodzi o jakieś 500 m i ta Rybnica która 
jest Proszę Państwa kulą u nogi dlatego ze wiem jaki tam jest problem. Będziemy 
wszystko robić żeby w tej promesie następnym razem tą drogę dać, żebyśmy my tak 
samo drogę  gminną dokończyli jeżeli chodzi o Rybnicę.  Pan Pawlik Wilkowice – 
będziemy sukcesywnie dowozić  Proszę  Pana, skończymy już  te drogi,  bo już  nie 
wiem czy prawda czy w Pęchowie jest zrobiona czy nie skończona. Nie skończona 
tak? Ale widzicie Proszę Państwa, bo to ten sam przewoźnik Proszę Państwa dowozi 
nam tak samo ten kamień. Dlatego też my  jesteśmy związani, bo oni się nie podzielą. 
Do  końca  miesiąca  muszą  to  skończyć,  bo  taka  jest  umowa  dlatego  musimy 
Szanowni  Państwo  troszeczkę  cierpliwości.  W  cierpliwość  się  uzbroić,  a  my 
będziemy to monitorować.  Pan Szeląg wola mieszkańców – Panie Mirku powiem 
Panu tylko tyle. Po co Szanowna Rada jest?  To mieszkańcy Was wybrali po to żeby 
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decydować o pewnych sprawach. Sprawach dobrych i złych. Powiecie Państwo jaki 
Bień jest drań, ile to szkól zamknął, prosił o zamknięcie. To wszystko na mnie się 
skupia, ale to jest dla dobra gminy. Jeszcze raz powtarzam – dla dobra gminy. Proszę 
Państwa bo każda złotówka ma służyć rozwojowi naszej gminy. I do tego dążę jako 
Wójt i myślę że szanowna Rada Również to moje zdanie podzieli. Drogi, nie będę się 
tutaj powtarzał, drogi przez Zagaje. Aha droga przez Zagaje. Rozmawiałem z Panem 
Radnym Frejlichem, musimy coś z tym zrobić, skończymy te drogi, szkołę która jest 
na finiszu, zajmiemy się. Zajmę się tym osobiście, pojadę tam z Panem  Wojtkiem od 
dróg. Pojadę do dyrektora, będę chciał porozmawiać osobiście. Co z tym tematem 
zrobimy.  Albo proszę  Państwa zdecydujemy się  że będą  coś  tam w tym temacie 
robić, czy poprawią. A jak nie to są jeszcze inne środki. Powiadomimy odpowiednie 
władze żeby przyjechali, zrobili to. Zbadali czy to rzeczywiście ta droga została tak 
zniszczona nie wiem przez kogo. Fundusz sołecki lampy, Proszę Państwa to jest tak 
jak Państwo widzą.  Jeżeli  dziś  jest  możliwość  jest  trochę  drutu nie ma problemu 
można  dołączyć.  Ale  jeżeli  Proszę  Państwa  trzeba  ten  5  drut  zasilający  energię 
dołączać  wtedy staje się  problem bo koszty. Trzeba robić  projekty, z tym prawda 
schodzi, ale przejedziemy się i jeszcze zobaczymy co da się zrobić. Proszę Państwa 
most  Rybnica 3 sztuki  –  Panie Zbyszku no mamy już  tam projekt  na te  mosty. 
Chcemy po prostu,  tez są  tam dużo popowodziowych  prawda Panie Przybylski? 
Jeden most mamy w po powodziówce. Jeżeli pokażą się na to tylko jakieś środki to 
na  pewno  nie  chcielibyśmy łatać  tego  bo  to  jest  poważna  sprawa,  most  to  jest 
poważna sprawa. I chcielibyśmy to zrobić tak po prostu można powiedzieć zgodnie z 
projektem. Pan Lipiec Ułanowice przez las - nie wiem na dzień dzisiejszy, jest tam 
troszeczkę  poprawiona. Pokrzywianka – będziemy dowozić,  tak jak powiedziałem 
wcześniej. Wszystkie drogi które są popowodziowe, czy to w Gminie Klimontów czy 
na terenie całego powiatu muszą wykonać te zadania do końca czerwca. Dlatego na 
pewno te firmy są teraz mocno zajęte tymi drogami jak widać. Robią to szybciutko 
żeby się wywiązać i  nie płacić kary umownej. Pan Kozioł przystanki – będziemy 
Proszę  Państwa  sukcesywnie  te  przystanki  czy  w  Pokrzywiance  czy  w 
Płaczkowicach, nie wiem czy tam jest Panie Piotrze uzgodnione
Pan Radny Lipiec - Uzgodnione
Wójt Ryszard Bień -  Uzgodnione tak. No to mówię, będziemy wszystkie naraz po 
prostu sukcesywnie robić. Tak żeby było to taniej. Zrobimy zapytanie o cenę, ile tych 
przystanków jest. Pan Borycki lampy – no to myślę Panie wójcie że Pan dalej tym 
tematem się  zajmie.  Bo my mamy podzielone zadania,  myślę  że Pan Przybylski 
dopilnuje, za co serdecznie dziękuję.  I  myślę  Proszę  Państwa, jeszcze tu powiem 
Panu sołtysowi  w Ułanowicach. Bo tam już  poczynione są  kroki  jeżeli  chodzi  o 
napełnienie tego zbiornika. Wiemy jaki jest tam problem, bo wiemy wspólnie jaki 
jest tam problem, prawda. Nikt nie chce tego ruszyć bo się boi. Ja też się boję, ale 
rozmawiałem akurat  wczoraj  jadąc  z  Warszawy  z  Panem  Kasperskim  i  jak  się 
okazuje  Pan  Kasperski  ma  zakupiony  dźwig  i  powiem  tylko  Panie  sołtysie  że 
najprawdopodobniej  w  sobotę  Proszę  Pana  postaramy  się  te  ściany  unieść. 
Podniesiemy tam do góry żeby było można tą wodę rurą puścić i wykopiemy tam 
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kawałek  tego  rowu.  Bo  dalej  tam jak  się  okazuje  trzeba  wykopać  rów  bo  jest 
zarośnięty.  Myślę  że to jest do zrobienia i  najprawdopodobniej w sobotę,  albo w 
piątek po południu byśmy chcieli tam zrobić. Będę Pana prosił oczywiście o pomoc. 
Także myślę Proszę Państwa, że jeżeli wyjdą jeszcze jakieś sprawy to bardzo proszę, 
będę odpowiadał. Dziękuję bardzo.  
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję, czy ktoś z Państwa jeszcze? Nie widzę. 
Przechodzimy do punktu 5.

Do punktu 5 porządku obrad sesji.
Sprawozdanie wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
Proszę bardzo.
Zastępca  Wójta  Adam  Przybylski  – Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado, 
Szanowni  Goście.  Ja  na  początek  zabiorę  głos  i  później  oddam Panu  Wójtowi 
ponieważ mam tu parę informacji takich dosyć istotnych. A prosili mnie pracownicy 
żeby  przekazać  do  Państwa  sołtysów.  Jedna  informacja  dotycząca  tego  żebyśmy 
wykonali taki wykaz szamb w sołectwach. Jest to niezbędne ponieważ wchodzi nam 
już Ustawa śmieciowa, która nas obliguje do tego żebyśmy mieli liczbę mieszkańców 
do każdego sołectwa. W każdym sołectwie tak  żebyśmy wiedzieli również ile  naszej 
gminie jest  szamb. I  prosił  bym również  żeby te wykazy miały imię  i  nazwisko 
mieszkańca, nr posesji, i ilość osób zamieszkujących na tej posesji. To by było tak w 
ramach naszej współpracy.  Mam nadzieję że Państwo nam pomogą i  sprawnie to 
zrobimy. Poza tym Pan Sajecki Krzysztof prosił mnie o to żeby przekazać prośbę, 
ponieważ kilka miesięcy temu prosił od sołtysów o informację o ich sołectwach żeby 
to ukazało się na stronie internetowej.  Przypominam to jeszcze raz. Żeby te sołectwa 
były opisane przez Was, żebyście Wy jakiś tam wkład w ten opis Waszego sołectwa 
mieli. Bo Wy najlepiej znacie swoje sołectwo. Jeżeli chodzi o sprawy między sesjami 
to nie wiem, może Pan Wójt by się tutaj krępował przyznać  że był w Warszawie 
ostatnio  jako  główny  zwycięzca  programu   „Mam Haka  na  raka”  i  praktycznie 
dziewczyny  z  Zespołu  Szkół  ten  program  wygrały  i  zajęły  1  miejsce.  To  jest 
znamienne bo uczestniczą już kilka razy, a tym razem są najlepsze w kraju. No poza 
tym Pan Wójt był u Pana Prezydenta, też z okazji Dnia Samorządowca co można 
zobaczyć  i  na  stronach  internetowych  i  na  stronach  naszej  gazety  „Głos 
Klimontowa”. A jeżeli chodzi o inwestycje jakie się teraz prowadzi i czas między 
sesjami to oddaje głos Panu Wójtowi.  
Wójt Ryszard Bień –  Dobrze, dziękuje bardzo, Państwo pozwolą że na siedząco. 
Oczywiście  Panie  Wójcie  ma  Pan  Rację.  Wczoraj  w  Warszawie  zostałem 
Honorowym Hakowiczem,  zająłem pierwsze  miejsce  jeżeli  chodzi  o  głosowanie 
internautów. Bardzo to dało po prostu skrzydeł. I jestem bardzo szczęśliwy z tego 
powodu. Myślę że jest to najlepsze podsumowanie mojej pracy. Jeżeli chodzi o stan 
zdrowia, bo wiecie Państwo że są przypadki u nas, i to dużo tych przypadków, że 
była mammografia robiona. Dużo kobiet mogło zbadać. Zostały wykryte przypadki. 
Ale Proszę Państwa nie ma co tego się bać. Nie ma co się wstydzić o tym mówić, ja 
mówię o tym głośno, mówiłem i myślę że to co mówiłem zostało dostrzeżone i będę 
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dalej mówił ze najważniejsze są badania. Ja nie przechodziłem i gdybym przechodził 
wcześniej to może Proszę  Państwa nie doszło by do tego że akurat się  musiałem 
namęczyć dwa razy po pół roku. Leżeć w szpitalu brać chemie itd. itd. czego bym 
nikomu nie życzył. Ale Proszę Państwa myślę ze to jest już  poza mną.  Rok temu 
miałem przeszczep,  myślę  ze jestem na dzień  dzisiejszy jak  Państwo widzą  stan 
mojego zdrowia jest myślę dobry. 20 robiłem sobie jeszcze w Gliwicach Peta, teraz 6 
lipca jadę  na konsultację  do Pana Profesora i  mam nadzieję  że będę  już  rzadziej 
jeździł po prostu po to żeby się badać. Ale Proszę Państwa ale to już mówię to jest 
już taka może troszeczkę moja osobista. Proszę Państwa sprawy międzysesyjne, tak 
jak powiedziałem wcześniej no szkoły jest to naprawdę problem. Który mnie również 
bardzo boli. Niestety nie może być tak, że w szkole się uczy dwadzieścia parę dzieci, 
a my będziemy siedzieć i będziemy patrzeć czy ktoś straci etat czy dwa. Niestety, 
mówię  to  i  powtarzam  że  nikt  nie  patrzył  ile  było  przedtem  w  Ostrowcu  ile 
pracowało ludzi, w Machowie. Zostało to zniszczone i dzisiaj nikt się tym nie martwi 
skąd mamy na to wziąć.  Proszę Państwa więc tak, wpłynęło do mnie pismo  jeżeli 
chodzi o klasy trzecie. Rodzice podpisali się, tutaj przynieśli, chcieli by żeby niestety 
te  klasy  były  bardzo  mało  liczebne.  Nie  mogę  na  to  pozwolić,  odpowiedziałem 
negatywnie. Będą dwie 4 klasy, tak jak mamy dwie 5, i dwie 6.  Oczywiście ja jestem 
taki człowiek,  że zawsze lubię rozmawiać, lubię słuchać i lubię podejmować decyzje 
również  w ostatnim momencie.  Jeżeli  tych dzieci  z  innych obwodów dojdzie  do 
Szkoły Podstawowej, to zawsze możemy wtedy wypowiedzenie co zrobić? Wycofać. 
Mamy czas do 31 sierpnia. Ale nie mieliśmy już czasu podejmować decyzji jeżeli 
chodzi o wypowiedzenia bo to się musiało stać  do 31 maja. I cały rok trzeba by było 
jak to się mówi znowu przyciągać pasa. Mieć problemy itd. Proszę Państwa. Więc ja 
robię  to  inaczej,  jak  już  Państwo  wiedzą.  Od  kilku  lat  nie  daję  się  po  prostu 
prowokować i nie daję się po prostu zaskakiwać. Po prostu myślę ze robię to dobrze, 
i myślę że w dalszym ciągu będzie to robione. W ten sposób że jeżeli będzie potrzeba 
to tak jak w tamtym roku, jak była potrzeba bo było więcej dzieci w 1 klasach to 
dołożyliśmy pierwszą  klasę.   Jedną  bo  tych  dzieci  było  troszeczkę  więcej  i  nie 
chcemy po prostu że tak powiem ścisku. Proszę Państwa dzisiaj na przykład powiem 
Państwu że miło mnie zaskoczyły np. dziewczyny ze Szkoły Podstawowej. Zajęły 1 
miejsce jeżeli chodzi o województwo świętokrzyskie.  No miło jest Proszę Państwa w 
piłce nożnej. Jadą teraz do Kluczborka, zaproszeni są na dwa tygodnie na obóz. I 
musimy  znowuż tak, czy tych dziewczyn nie zawieźć tam na dwa tygodnie. Trzeba 
zawieźć.  Trzeba  ubrać  żeby  jakoś  tam  wyglądały,  przecież  reprezentują  Gminę 
Klimontów. Ale proszę Państwa tak samo to że zajęły 1 miejsce w województwie. 
Dyplom mi przyniosły, skserowałem sobie, jest to bardzo miłe. I chce pogratulować 
tym którzy biorą w  takich sprawach udział. Proszę Państwa będę tak przeskakiwał – 
Komenda  Główna  Policji  Biuro  Kadr  i  Szkolenia  –  pisaliśmy,  podejmowaliśmy 
ostatnio na sesji uchwałę żeby w Klimontowie nie likwidować. Niestety dostaliśmy 
pismo z Komendy Głównej Policji.  I  tak samo jak mówię,  ja jestem bezlitosny i 
przeczytam  Państwu  jedno  zdanie.  „Likwidacja  niniejszego  posterunku  pozwoli 
uwolnić  stanowiska  min  kierownicze,  które  zostaną  przeniesione  do  komórki 
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liniowej”. O co tu chodzi Proszę Państwa, no wiadomo ten kto rządzi zarabia więcej 
a o to chodzi żeby tych pieniędzy nie wydawać. Za jednego będzie dwóch, może tak, 
prawda,  może  tak  myślą.  No  i  nie  niestety  Proszę  Państwa  posterunek  będzie 
zlikwidowany z dniem 1 lipca. My na to jako Rada nie mieliśmy nic do powiedzenia. 
Mimo to że te uchwały podjęliśmy, poszły ze wszystkich Gmin żeby ratować  nie 
tylko  w  Klimontowie.  Tylko  tak  samo  i  w  innych.  Bardzo  mi  miło  tak  samo 
poinformować, że doszło w końcu do może nie tak że do przetargu, ale do złożenia 
dokumentacji jeżeli chodzi o zakup samochodu strażackiego. Dokumenty zostały już 
wczoraj  podpisane.  Dzisiaj  te  100  000,oo  zł  za  co  Szanownej  Radzie  dziękuję. 
Dzisiaj  już  zostały  przesłane na  konto  żeby rozpocząć  procedury  przetargowe.  I 
myślę  że ten samochód będzie  służył.  Oby nie  w akcjach,  tylko  po to  żeby się 
pokazywać że jesteśmy zabezpieczeni itd. ?Proszę Państwa dostaliśmy znowuż tutaj 
jeżeli chodzi o te Sandomierskie Stowarzyszenie Pomocy Osobom z Upośledzeniem 
Umysłowym. Więc prosili tutaj Szanowną Radę o przekazanie środków finansowych, 
myślę że Pan Przewodniczący na ten temat  troszeczkę później powie. Ja nie będę się 
tutaj rozwodził. Myślę że tutaj nasza Pani Skarbnik. Ale ten temat Proszę Państwa 
trzeba jeszcze raz przedyskutować  i  powiedzieć  o co tu chodzi.  My nie to że nie 
chcemy pomagać  tylko Proszę  Państwa nie chciał bym znowu stawać na Komisji 
Dyscyplinarnej  czy mój Zastępca. Dlatego że złamaliśmy jakieś  prawo. A przede 
wszystkim nie chciał bym narażać tutaj naszej Pani Skarbnik, bo myślę że przed nią 
kariera,  bo ze mną  to  różnie może być.  Ale ona na to się  uczyła  i  ma wysokie 
kwalifikacje  jeżeli  chodzi  o  finanse.  Proszę  nie  krytykować  Pani  Skarbnik  ,  bo 
naprawdę  jest  bardzo dobrym Skarbnikiem czego życzył  bym każdej  gminie,  bo 
przed  nią  przyszłość.  Również  powiemy  troszeczkę  na  temat  okresu  między 
sesyjnego, powiem o składaniu wniosków. Więc również teraz można było złożyć 
dwa wnioski. Jeżeli chodzi o „Małe Projekty”. Dziwię się bardzo, że my tu siedzący 
na sali nie korzystamy z tego. My w ostatniej chwili  musimy wtedy reagować.  I 
dziękuję tutaj mojemu Zastępcy, że pilnuje tego. I powiem tylko Państwu tak, że na 
44 dokładnie powiem na 44 projekty i tu zostały złożone z Gmin należących do LGD, 
przeszło  tych  projektów  22.  Więc  pół  na  pół  zostało  odrzucone.  I  muszę  tutaj 
pochwalić, że wysoko tutaj na 7 miejscu  został projekt oceniony - Dom Zakonny 
Zgromadzenia  Sióstr  Najświętszego  Imienia  Jezus,  dostali  34  punkty  na  Piknik 
Rodzinny  zorganizowany  z  okazji  100  –  lecia  istnienia  Domu  Zakonnego 
Zgromadzenia Sióstr Najświętszego Imienia Jezus w Klimontowie. I proszę Państwa 
drugi projekt, został złożony przez Gminę Klimontów jako budowa obiektów Małej 
architektury, plac zabaw i wokół co będzie można koło tego zrobić. I również tutaj 
jeszcze raz mówię, dziękuję serdecznie. Szkoda, bo patrząc na te wszystkie projekty 
są to Gminne Centra Kultury, również Straż Pożarna, Parafia Rzymsko – katolicka, 
Gminny Ośrodek Kultury,  Gmina Dwikozy, które zostały zaopiniowane pozytywnie. 
Są to różne projekty, ale my się cieszymy z tego, że  te dwa projekty które były 
złożone przeszły pozytywnie. I będziemy mieli  następny orzech do zgryzienia, że 
będziemy musieli  na  to  parę  złotych  znaleźć,  ale  myślę  że  warto  było.  Proszę 
Państwa muszę tu pochwalić Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Klimontowie, 
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szkoda ze jej nie ma. Ale powiem Państwu tak, Szkołą Podstawowa w Klimontowie 
złożyła wniosek na 5 rodzajów zajęć z uczniami klas 0 – 3. I jak się okazuje ten 
projekt  opiewał  na  kwotę  ponad  500  000,00  zł.  Wniosek  został  bardzo  wysoko 
oceniony  i  przyszło  pismo,  ze  proponowana   przez  komisję  oceniającą  kwota 
dofinansowania wynosi 440 000,00 zł. Proszę Państwa kwota ta nie satysfakcjonuje 
szkoły i dlatego zamierza negocjować jej wysokość. Ale dobrze robią. Bo jest taka 
możliwość, oni złożyli ten wniosek jeżeli przeszedł na wysokiej lokacie to dlaczego 
urwali  80 000,00 zł.  Będziemy jechać  na negocjacje,  jeżeli  Pani  dyrektor  będzie 
chciała, żebym, pomógł bardzo proszę pojadę.  Dobrze  i nawet wynegocjować te 5 
000,00 zł czy mniej. Bo warto było. Serdecznie dziękuję, szkoda ze Pani Dyrektor nie 
ma, dziękuje w ogóle zespołowi który  składał, robił ten projekt.  Z którym zeszło 
naprawdę Proszę Państwa, bo napisać taki wniosek to nie jest prosta sprawa. Całą 
zimę to robili, ale oczywiście gratuluję za napisanie naprawdę fajnego wniosku, jest 
to duża kwota myślę, że dzieciaki będą się z tego cieszyć. Bo to będzie i wyposażenie 
i dodatkowe zajęcia itd. i za to dziękuję. Proszę ?Państwa muszę ruszyć tutaj jeszcze 
jedną  sprawę.  Daliśmy do  takiego  Pana tutaj  jeżeli  chodzi  o  ujęcia  wody.  Bo z 
funduszu sołeckiego Klimontów złożył że chyba 5 000,00 zł było zagwarantowane na 
ujęcie wody. Jest pan Andrzej,  Proszę  Państwa odczytam to jeszcze raz. Wycena 
kosztów  opracowania   projektu  budowlanego  na  zajęcie  ujęcia  wody  do  celów 
przeciwpożarowych. Bo wiadomo,  że tak samo że gospodarczych,  bo innego nie 
wolno.  Więc  ja  mogę  tutaj  Panu  Andrzejowi  później  to  po  prostu  dać.  Koszt 
wykonania dokumentacji samej wynosi netto 10 500,00 zł. Więc te 5 000,00 zł które 
sobie Rada sołecka przeznaczyła uważam że to jest troszeczkę niepoważne. Apeluję 
tutaj do sołtysów i do Radnych, ze jeżeli będą coś robić na następny rok, to po to 
jesteśmy  żeby Państwu podpowiedzieć. Chcielibyśmy się z wami podzielić naszymi 
informacjami, jak my tak samo to widzimy. My nie chcemy Wam zabierać proszę 
Państwa z funduszów sołeckich, bo Rada Gminy już przyznała ten fundusz na rok 
następny.  Tylko  chcielibyśmy w  pewnych  sprawach  podpowiedzieć.  Bo  są  takie 
sprawy  niektóre,  że  trzeba  by  długo  dyskutować.  Ale  myślę  ze  na  to  przyjdzie 
również  czas. Także z tym ujęciem wodnym jeżeli chodzi o Klimontów na pewno 
będą problemy od razu powiem i czy to będzie zrobione będziemy się usieli nad tym 
bardzo zastanowić. Jeszcze tu powiem Panu Mirkowi Kwapińskiemu, w związku z 
tym  że  tam  złożył  tą  interpelację  do  mnie.  Ale  doszło  do  jakiegoś  małego 
nieporozumienia w związku z tym, że Pan nie napisał Pan że chce Pan to w formie 
pisemnej.  Mam  już  tą  odpowiedź  dla  Pana.  Pragnę  ją  Panu  przekazać,  Panie 
Mirosławie.  Jeszcze tutaj taki jeden temat, myślę że w dalszej części sesji będziemy 
tutaj sobie opowiadać. Na pewno musimy do 1 listopada zrobić podział jeżeli chodzi 
o okręgi wyborcze. To co chcieliśmy zrobić Proszę Państwa 3 lata temu zresztą Pan 
Kawecki składał taki wniosek, ale niestety nie było tym większego zainteresowania. 
No niestety na dzień dzisiejszy musimy znowu do tego wrócić. Mogliśmy to zrobić 
wcześniej,  ale  myślę  że to  co wisi  nie  utonie.  Do  1  listopada musimy dokonać 
podziału naszego terenu gminy na okręgi wyborcze. Dnia 6 czerwca Pani Irenka nie 
była, Pan Krzyś Sajecki, Pani Ela Mazur która zajmuje się tymi sprawami byli na 
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szkoleniu. Przed tymi tematami nie uciekniemy, to nieuniknione, będziemy musieli 
siąść i przedyskutować jak to zrobić. Na pewno zgrzyty będą, ale to nieuniknione. 
Jeżeli  chodzi  o Pana Komisarza – powiedział  tylko tyle,  ze nie przepuści  żadnej 
Gminy. Musi zrobić tak, żeby było jak książka pisze. Dziękuję serdecznie.
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo. Pan Przybylski proszę. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski – Ja jeszcze chciałbym dodać parę słów jeżeli 
chodzi o okręgi wyborcze. Ponieważ Gmina Klimontów to jest 8900 mieszkańców, 
czyli na jeden okręg wyborczy przypadnie 580 albo 590 osób i to będzie jeden okręg 
wyborczy. Klimontów będzie musiał być podzielony na okręgi jedno mandatowe i 
nie może być zbiorczy okręg. I nie może być tak jak jest teraz. Wszystkie wioski 
muszą  ze  sobą  sąsiadować.  Nie  mogą  być  rozdzielone.  I  wszystkie  ulice  w 
Klimontowie  muszą  być  ze  sobą  jakoś  połączone.  Nie  może  to  być  przeskok  z 
jakiegoś  jednego  budynku  z  innego  końca  na  drugi.  Klimontów  przy  liczbie 
mieszkańców ponad 2000 zostaje przy 4 mandatach. Także musimy to rozdzielić 
jakoś  sensownie.  Ale  muszę  powiedzieć  również  że  nie  sama  Rada  będzie 
decydowała,  to  musi  być  przyzwolenie  Komisarza  Wyborczego  ponieważ  to  on 
będzie  decydował,  a  my  tylko  będziemy  zatwierdzać.  Poza  tym  chciałbym 
powiedzieć,  bo  Pan  Wójt  nie  wspomniał,  między  sesjami  zaczęliśmy remont  w 
Górkach Klimontowskich, i remont na Grabinie, drogę na Byszówce, robimy drogę w 
Pęchowie,  praktycznie jesteśmy już po dogadaniu się ze Starostą Sandomierskim na 
te dwa odcinki dróg – czyli Nawodzice  i Nawodzice to ma być całość, a nie tam 
jakiś kawałek, ma być skończona w Nawodzicach. Goźlice będą na odcinku od 9 do 
kościoła. I tam rzeczywiście wymaga takiego poważnego remontu bo łatanie już tam 
nie  ma  sensu.  W trakcie  jesteśmy docieplania  Szkoły  Podstawowej,  praktycznie 
jesteśmy  na  ukończeniu.  Myślę  że  jesteśmy  chyba  jedną  z  ostatnich  szkół  w 
województwie która wyglądała jak z czasów z lat 60 – siątych. Mam nadzieję że teraz 
nabierze uroku, i teraz tylko trzeba by zagospodarować teren  wokół szkoły i będzie 
coraz ładniej.  Jesteśmy też  w trakcie dalej  remontu starej szkoły zawodowej.  Jak 
Państwo widzą ten remont idzie dosyć sprawnie chociaż opóźnienia są związane z 
tym,  że  nie  wszystko  zostało  w  projekcie  przewidziane  tak jak  być  powinno. 
Ponieważ  okazało  się  że w części  budynku nie było  fundamentów,  w części  nie 
można było zostawić dachu tylko trzeba było go zmienić. Trzeba było zmienić stropy 
ponieważ były w bardzo złym stanie. Więc zmieniono je  i zespolono to wińcem. 
Myślę że z inwestycji to tyle. Dziękuję bardzo.  
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę bardzo Pan Kwapiński. 
Pan Radny Kwapiński - Ja w temacie tych odpowiedzi międzysesyjnych, to mam 
tutaj  dwie krótkie.  Temat  wywołany Przez Panów Wójtów.  Chciałem powiedzieć 
tutaj, to zadanie postawione tutaj przed sołtysami w zakresie gospodarki śmieciami to 
rozpoznanie stanu osobowego w gospodarstwach i  szamb ilości  osobowej  to  jest 
dokładnie to Panie Wójtowie, Panie Sekretarzu, nie widzę Pana Sekretarza – zbieżne 
z wnioskiem który postawiłem już w ubiegłym roku na Komisji Społecznej żeby ten 
temat połączyć. I proponuję żeby o tym temacie za dużo nie mówić. Ale proponuję 
żeby przygotować tych informacji więcej, pomóc państwu sołtysom. Przygotować w 
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formie tabelarycznej, uzupełnić skąd mamy wodę, ile osób korzysta z danego ujęcia. 
Żebyśmy  mieli  w  przyszłym  roku  jak  będziemy  rozmawiać  o  dotacjach 
przedmiotowych  tym razem będzie, czy udzielaniu ulg do różnych rzeczy.  Żebyśmy 
mieli  bazę  informacyjną  na podstawie której będziemy mogli  pracować.  Żebyśmy 
wiedzieli że udzielając takiej konkretnej ulgi pomagamy większej liczbie ludzi, a nie 
rzucamy pieniądze tam gdzie nie zawsze one przyniosą jakiś tam skutek. I jeszcze 
jedna sprawa to niezależnie komentarza Pana Wójta w sprawie 100 – lecia  OSP 
chciałbym tutaj na ręce Panów Wójtów i wszystkich osób które tutaj dołożyły swoje 
ręce w zakresie pomocy w organizacji jubileuszu – złożyć podziękowania. Jubileusz 
wypadł tak jak wypadł, na pewno wszyscy nie będą zadowoleni. Ale jestem bardzo 
zadowolony  z tego, ze dzięki pomocy organizacyjnej i finansowej Urzędu Gminy, 
bezpośrednio  Panom Wójtom impreza  przebiegła  tak  ze  nie  mieliśmy się  czego 
wstydzić. I za to dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa jeszcze do tej 
odpowiedzi  Wójta?   Nie  widzę.  Szanowni  Państwo  przechodzimy  do  punktu 
następnego. 

Do punktu 6 a obrad sesji
Ocena  sprawozdania  finansowego,  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy 
Klimontów za 2011 rok, podjęcie uchwały w sprawie absolutorium.
Absolutorium jest takim narzędziem wewnętrznej kontroli finansowej samorządów, 
szczególną  rolę  ma  tutaj  Komisja  Rewizyjna.  Bowiem  ona  ma  ten  przywilej 
opiniowania i  sprawdzania  wykonania  z  budżetu,  oraz przygotowania wniosku o 
absolutorium. Wszystkie te rzeczy zostały Szanowni Państwo załatwione. Ja tu tylko 
ten kalendarz teraz powiem, że Wójt Gminy przekazuje Radzie Gminy do 31 marca 
sprawozdanie  z  wykonania  budżetu   za  poprzedni  rok.  Później  sprawozdanie 
finansowe  do 31 maja  przygotowuje  oczywiście  Skarbnik  te  rzeczy.  Zostało  to 
wszystko załatwione terminowo. Komisja rozpatruje później to sprawozdanie, ocenia 
to  sprawozdanie,  przygotowuje  wniosek   o  absolutorium.  Wszystkie  te  historie 
Szanowni  Państwo  zostały  terminowo  załatwione.  I  sprawozdanie  dołączone,  i 
sprawozdanie finansowe zawierało takie dokumenty jak bilans jednostki budżetowej, 
samorządowego  zakładu  budżetowego,  zestawienia  zmian  funduszów  jednostki, 
zestawienie zysków i strat jednostki, bilans z wykonania budżetu Gminy. To nawet o 
miesiąc wcześniej przed terminem Pani Skarbnik przygotowała. Oczywiście Komisje 
Rady Gminy,  jak i  Komisja  Rewizyjna,  której  serdecznie dziękuję  bo tu musiała 
włożyć więcej wkładu. Dziękuje Państwu. Dziękuję Pani Skarbnik, bo tutaj do tego 
sprawozdania trzeba rzeczywiście troszeczkę  popracować,  nie troszeczkę  a bardzo 
dużo. W każdym razie wszystkie historie zostały załatwione. Sprawozdanie, opinia o 
sprawozdaniu pozytywna jest z RIO, również opinia o wniosku  Komisji Rewizyjnej 
przyszła i jest pozytywna. Zatem przechodzimy Szanowni Państwo do tej procedury 
absolutoryjnej. On jest już jak wspominałem rozbudowana dlatego chwilę to potrwa, 
wszystkie te dokumenty musimy odczytać.   Tak to mówi ustawa. Państwo się nie 
denerwujcie  bo przynudnawe niektóre rzeczy, ale musimy to przeprowadzić zgodnie 
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z procedurą.  Tak jak wspominałem przy absolutorium przyjmujemy sprawozdania 
GOKu  i  Biblioteki  uchwałami.  Szanowni  Państwo  głosujemy  również  wniosek 
Komisji  Rewizyjnej  co  kiedyś  nie  był  głosowany,  i  głosujemy  dwie  uchwały  o 
sprawozdaniu, przyjęciu sprawozdania z wykonania budżetu i  na końcu głosujemy 
uchwałę w sprawie absolutorium. Tak to mniej więcej będzie wyglądać. I przejdźmy 
już do realizacji tych czynności absolutoryjnych. 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 r. Przez Wójta Gminy. 
Proszę  bardzo skrótowo Panie  Wójcie.  Bo to  już  wszystko przeanalizowane  na 
Komisjach. Proszę bardzo. 
Zastępca  Wójta  Adam  Przybylski  -   Szanowni  Państwo,  Szanowny 
Przewodniczący,  Szanowni   Radni,  Szanowni  Państwo.  Odczytam sprawozdanie. 
Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  jest  załącznikiem do  niniejszego  protokołu. 
Szanowni  Państwo  chciałbym podkreślić  że  tutaj  duży  wkład  w  taką  realizację 
budżetu Pana Wójta który rzeczywiście stara się aby te wszystkie wymagania które 
zostały  postawione  w  budżecie  zostały  spełnione.  Mam nadzieję  że  Państwo  to 
docenią i udzielą absolutorium Panu Wójtowi. Chociaż myślę, że również i proponuje 
żebyście Państwo kiedyś chcieli również Podnieść Panu Wójtowi troszkę tą pensję, 
ponieważ już parę lat nie miał podnoszonych poborów. I mam nadzieję, że kiedyś to 
uwzględnicie.  Ale  w  tym  momencie  skoro  nie  ma  takiej  uchwały  prosiłbym  o 
udzielenie absolutorium ponieważ Wójt dobrze sprawował się w ciągu tego roku, i 
wart jest udzielenia absolutorium.
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Dziękuje  Panu  Wójtowi   za  przedstawienie 
sprawozdania wykonania budżetu z ubiegłego roku. Czy są  jeszcze jakieś  pytania 
odnośnie  przedstawionego  sprawozdania  przez  Wójta?  Nie  widzę.  Przechodzimy 
Szanowni Państwo do podpunktu b. 

Do punktu 6 b obrad sesji
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu.
Poproszę Panią Przewodniczącą o odczytanie. 
Pani Radna Gajewska -  odczytanie pozytywnej uchwały Nr 33/2012 VII Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 marca 2012 
roku w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Klimontów za 
2011 rok wraz z informacją  o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i 
objaśnieniami – jest załącznikiem do niniejszego protokołu.
Pan Przewodniczący Rębacz  –  Dziękuje  Pani  Przewodniczącej  za  przeczytanie 
opinii RIO, pozytywnej opinii.  

Do punktu 6 c obrad sesji
Sprawozdania z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych gminy: 
ZGKiM, szkól i przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki.
Proponuję Szanowni Państwo bo tutaj będą dwa głosowania, dwie uchwały, żebyśmy 
te dwie też głosowali razem przy tych uchwałach. Oczywiście tamte głosowania będą 
tylko do protokołu, i te dwie uchwały i byśmy te głosowali tak jak proponowałem 
wcześniej.  W podpunkcie „h” tak jak proponowałem wcześniej po dyskusji. Teraz 
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bym  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Stałych  Komisji  Rady  o  sprawozdania  i 
jednostek organizacyjnych Gminy i całościowy, myślę ze to razem złączymy. Czy to 
będziemy  dzielić  kolejno?  Poproszę  o  opinię  poszczególnych  Komisji.  Komisja 
budżetowa.

Do punktu 6 d obrad sesji 
Opinie Komisji Rady o sprawozdaniu.
Pan  Radny  Lipiec  -  Komisja  Budżetowa  pozytywnie  opiniuje  sprawozdanie 
ZGKiM, szkól, przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę Komisję Spraw Społecznych. 
Pani  Radna  Gajewska  - Komisja  Spraw  Społecznych  pozytywnie  opiniuje 
sprawozdanie  z  wykonanie  planu  finansowego  jednostek  organizacyjnych  gminy 
ZGKiM, szkól, przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Komisję Rolną proszę.
Pani Radna Michta -  Komisja Rolna pozytywnie opiniuje sprawozdanie ZGKiM, 
szkól, przedszkola, ZEASiP, GOKu, OPS, Biblioteki.
Pan Przewodniczący Rębacz – Komisję Rewizyjną poproszę.
Pan  Radny  Kwapiński  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Panowie  Wójtowie,  Szanowni  Państwo.  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  opiniuje 
wniosek o wykonaniu planu budżetu jednostek organizacyjnych gminy.

Do punktu 6 e obrad sesji
Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu.
Pan Radny Kwapiński – Szanowni Państwo odczytuję opinię Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy w Klimontowie o wykonanie budżetu gminy Klimontów za rok 2011, 
opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Pan Przewodniczący Rębacz –Panie Przewodniczący poproszę  od razu opinię  o 
sprawozdaniu, tą którą Komisja opracowała. 

Do punktu 6 f obrad sesji
Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie  absolutorium.
Pan Radny Kwapiński  –  odczytuję pozytywną  opinię  Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Gminy w Klimontowie a dnia 5 czerwca 2012 r. w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Klimontów za 2011 rok – uchwała Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy w Klimontowie jest załącznikiem do niniejszej uchwały. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Szanowni Państwo, kto z Państwa jest za przyjęciem 
wniosku  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  absolutorium?  Za  –  14,  przeciw  –  1. 
szanowni Państwo przechodzimy dalej. 

Do punktu 6 g obrad sesji
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej.
Proszę  o  odczytanie  opinii  RIO  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej.  Poproszę  Pana 
Przewodniczącego o odczytanie. 
Pan Radny Lipiec – odczytuje pozytywną opinię, uchwałę Nr 70/2012 VII Składu 
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Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 16 czerwca 2012 
r. - jest załącznikiem do niniejszej uchwały. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję Panu Przewodniczącemu za przeczytanie 
opinii  RIO.  Szanowni  Państwo  teraz  otwieram dyskusję  na  temat  sprawozdań  z 
wykonania budżetu z ubiegłego roku. 

Do punktu 6 h obrad sesji
Dyskusja.
Te dyskusje były na Komisjach, ja rozumiem że Państwo byście mieli w tym punkcie 
coś, to proszę bardzo. Pan Szeląg proszę bardzo.
Pan  Radny  Szeląg  – Jestem  trochę  rozgoryczony  tymi  pierwszymi  moimi 
wystąpieniami  i odpowiedzią Wójta na moje postulaty o wycofanie tej sprzedaży. 
Może by to było uznane jako czepianie się,  może inaczej  interpretowane. Ale ja 
chciałem zwrócić  uwagę, że  ta krytyka jednak swoje robi i sprowadza na ziemię 
czasami, czasami dobrze robi. Dlatego byłem za absolutorium, ale teraz chciałbym 
wyrazić swój sprzeciw, taki bun, że  jednak Wójt jest dla społeczeństwa. Wójt musi 
się liczyć ze społeczeństwem. Choć może to nie ma nic wspólnego   z wykonaniem 
planu finansowego. Ale jest jednak to taki krzyk, żeby Wójt zszedł do społeczeństwa. 
Bo  społeczeństwo  go  wybrało.   I  temu  społeczeństwu  należy  się  szacunek, 
wysłuchanie.  Można  by  było,  przecież  co  by  szkodziło,  dać  termin,  dać  czas, 
porozmawiać z mieszkańcami, jak to pięknie, ładnie by było.  W końcu nikt nie jest 
za tym żeby to stało puste, zaniedbane.  Jakby się  okazało ze nie mamy jakiegoś 
pomysłu to wziąć  sprzedać.  Wziąć  te pieniążki,  ale każdy byłby zadowolony.  Ja 
myślę  ze  takie  rządzenie  by było  by przyjęte   pozytywnie  przez  społeczeństwo. 
Dziękuję. Dlatego ja nie wyrażam zgody na absolutorium.  Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję. Tylko chcę wspomnieć, że absolutorium to 
nie jest za całokształt działalności Wójta. Tylko jest za wykonywanie budżetu , za 
przyjęcie sprawozdania za poprzedni rok. Nie jest to całokształt oceny. 
Pan Radny Szeląg – Ja rozumiem o co chodzi. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Szanowni Państwo czy ktoś jeszcze w dyskusji chce 
zabrać głos?  Proszę Pan Kwapiński. 
Pan Radny Kwapiński – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, ja chciałem tylko 
wzmocnić głos Pana Przewodniczącego. Tłumaczący tutaj niewłaściwość wydaje mi 
się  podejścia.  Otóż  Pan  Radny  Szeląg  pamięta  chyba  te  czasy  kiedy  przed 
absolutorium, przed sesją  absolutoryjną Wójtowie  drżeli. Było tak faktycznie bo los 
Wójta zależał od tego czy absolutorium będzie udzielone czy nie. Ale to już jest za 
nami.  Prawo  ewoluowało,  zmieniło  się  w  tej  chwili.  Byłem dwukrotnie  już  na 
szkoleniu  przed podjęciem czynności absolutoryjnych i chciałem zwrócić wszystkim 
uwagę Szanownym Radnym bo tak zostaliśmy tu poinstruowani na tych szkoleniach. 
Ostatnio byłem z Panem Przewodniczącym. Że nic nie ma tutaj opinia o Wójcie, o 
jego  działaniach, sprawach różnych wielu. Na pewno każdy ma do Wójta coś. Jeden 
dobrego  drugi  złego.  Natomiast  w  tej  opinii  było  powiedziane,  że  w  zakresie 
absolutorium i tego głosowania mamy stwierdzić tylko czy Wójt kierował się zasadą 
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którą  ponownie  powtórzę:  celowości,  legalności,  rzetelności  i  oszczędności  w 
gospodarowaniu środkami publicznymi. I nie będę tego tematu rozwijał bo to każdy 
powinien zrozumieć. Dziękuję.
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Dziękuję  bardzo.  Czy  ktoś  z  Państwa  jeszcze? 
Proszę Pani Gajewska.
Pani Radna Gajewska - Przyjmujemy każdy budżet coraz trudniejszy Panie Wójcie, 
wszyscy którzy rozumieją wiedzą o tym. I każdy następny, tak jak nam Pani Skarbnik 
tłumaczy na Komisjach będzie coraz trudniejszy. I coraz bardziej będzie między nami 
Radnymi  walka o  to żeby zrobić  jak  najwięcej  w swoich okręgach wyborczych. 
Mimo  wszystko  robimy.  Jestem  drugą  kadencję  radną  i  mogę  powiedzieć,  że 
poprzednia  Rada  zrobiła  już  sporo.  Widać  to  w  Klimontowie,  widać  to  po 
miejscowościach.  Ja  też  byłam  trochę  rozgoryczona.  Za  poprzedniej  kadencji 
prosiłam,  pytałam się  o  Górki,  o  świetlicę.  Już  Wójtowie  mieli  mnie  dość.  Ale 
doczekałam się.  Troszeczkę smuci mnie Panie Wójcie fakt, że ten fundusz sołecki na 
który mieszkańcy czekają cały rok nigdy nie jest wykonany w 100%.  Ale myślę, że 
to  też  jest  do naprawienia  w późniejszych  latach.  Myślę  że i  mieszkańcy swoje 
potrzeby bardziej sprecyzują, żeby te potrzeby były bardziej czytelne. Dziękuję za 
współpracę Radzie, ja jestem za absolutorium.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa jeszcze chce 
zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Przejdziemy zatem Szanowni Państwo do toku 
głosowań. Tak jak wspominałem Państwu przegłosujemy do protokołu sprawozdania 
jednostek organizacyjnych  Urzędu Gminy Zakładu Budżetowego i instytucji kultury 
dwie  uchwały.  Głosowania  wszystkie  za  wyjątkiem  uchwały  absolutoryjnej  są 
zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. Natomiast głosowanie w sprawie 
absolutorium jest bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Takie 
informacje Państwu podpowiadam. 
Szanowni Państwo przejdźmy do tych głosowań. Zaczniemy od Zakładu Gospodarki 
Komunalnej  i  Mieszkaniowej.  Kto  z  Państwa  jest  za  przyjęciem  sprawozdania 
ZGKiM  w  Klimontowie?  -  15  jednogłośnie.  Dziękuję  bardzo.  Przechodzimy  do 
Szkół, Przedszkola i ZEASiP. Kto z Państwa jest za przyjęciem sprawozdania Szkół, 
Przedszkola i ZEASiP? - 15 jednogłośnie. Przechodzimy do sprawozdania OPSu, kto 
z Państwa jest za? - 15 – jednogłośnie.

Do punktu 6 i obrad sesji
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego 
instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w Klimontowie za rok 2011 
oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Klimontowie za rok 2011.
Teraz  przeczytam  Proszę  Państwa  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego 
sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w 
Klimontowie za rok 2011 - uchwała Nr XVI/140/12 jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu. 
Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały ws przyjęcia sprawozdania finansowego 
Gminnego Ośrodka Kultury za rok 2011? -  15,  dziękuję  uchwałą  została podjęta 
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jednogłośnie. 
Teraz  przeczytam  Proszę  Państwa  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego 
sprawozdania  finansowego  instytucji  kultury  pod  nazwą  Gminna  Biblioteka 
Publiczna w Klimontowie za rok 2011. - uchwała Nr  XVI/141/12 jest załącznikiem 
do niniejszego protokołu.
Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały ws przyjęcia sprawozdania finansowego 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Klimontowie za rok 2011? - 15, dziękuję uchwała 
została podjęta jednogłośnie.

Do punktu 6 j obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2011r.
Czytam uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy na 2011r. -  uchwała Nr XVI/138/12 w 
sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz ze  sprawozdaniem  z 
wykonania budżetu gminy Klimontów za 2011 rok - jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały proszę bardzo? - 14. Kto jest przeciwny? - 
0.  Kto  się  wstrzymał?  -  1.  Uchwała  została  podjęta.  Dziękuję  bardzo.  Szanowni 
Państwo przechodzimy do następnej uchwały. 

Do punktu 6 k obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.
Czytam uchwałę, uchwała Nr XVI/139/12 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 
Klimontów za wykonanie budżetu – jest załącznikiem do niniejszej uchwały. Kto z 
Państwa jest za podjęciem uchwały? - 14. Kto jest przeciwny? - 1. Uchwała została 
podjęta. Gratuluję Panie Wójcie absolutorium za wykonanie budżetu za poprzedni 
rok i życzę dalszych sukcesów. 
Wójt Ryszard Bień – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. 
To  absolutorium przyznane  jest  nie  tyle  mnie  co  mojemu  Zastępcy.  Jak  wiecie 
Państwo  troszeczkę  byłem  wyłączony  z  tego  wszystkiego,m  ale  myślę  że  mój 
Zastępca,  znając  jego  doświadczenie,  dobre  doświadczenia  myślę  że  godnie 
zastępował mnie w tych trudnych chwilach. I za to dziękuję Panie Wójcie. Ponadto 
chciałbym  podziękować  Komisji  Rewizyjnej,  Szanownej  Radzie,  Panu 
Przewodniczącemu,  Panu  Mirosławowi  Kwapińskiemu.  Chciałbym  podziękować 
całej Radzie, podziękować Pani Skarbnik bo myślę że prowadzenie dzisiaj finansów 
Gminy to nie jest prosta sprawa. Jak Państwo widzą mam tu wszystkie dokumenty 
które są tu przez nas tutaj opracowane. To nie tylko kończą się tutaj na Pani Skarbnik. 
Są  jeszcze sprawdzane przez RIO, Państwo widzą  ze nie da uniknąć  się  żadnego 
błędu. Wszystko zostaje wyłapywane. Dlatego myślę ze Pani Nasza Skarbnik dużo 
się  tutaj  również  dołożyła  do  tego  żebym  to  absolutorium  uzyskał.  Chciałbym 
podziękować  Sołtysom, bo myślę  że nie  da się  pracować  bez Was. Myślę,  że ta 
współpraca nie wszystkich zadowala, ale trzeba coś wybrać. Ale myślę, ze tak jak 
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powiedziała tutaj Pani Radna Ewa Gajewska, że ten budżet będzie coraz cięższy. My 
jesteśmy  jeszcze  w  bardzo  dobrej  sytuacji.  Bo  są  Gminy  takie  które  na  dzień 
dzisiejszy nie mają środków finansowych. My jak Państwo widzą mamy zadłużenie 
około 40% i myślę Proszę Państwa żeby się tego trzymać żeby nie przekroczyć tego. 
Żeby  można  było  jeszcze  coś  zrobić.  Chciałbym  podziękować  Kierownikom 
jednostek,  Dyrektorom Szkół  za to że niestety  w tak trudnych sytuacjach  muszą 
podejmować drastyczne kroki. Bo cóż ja mogę sugerować. Pani Dyrektor musi dać 
wypowiedzenia, Pani Dyrektor  musi rządzić, taka jest jej rola. Nieraz ta sytuacja jest 
nieprzyjemna również dla Dyrektorów i Kierowników.  Ale Proszę Państwa uważam, 
że to co zrobiliśmy przez ostatni rok 2011 można powiedzieć, ze osiągnęliśmy bardzo 
duży sukces. Ja  rozmawiam z wieloma ludźmi z Wójtami z Burmistrzami którzy 
przejeżdżają przez Klimontów. Widzą jak się  wszystko zmienia. To Proszę Państwa 
na  pewno  nie  może  się  z  nami  zrównać  nawet  Łoniów  czy  Lipnik,  czy  nawet 
Samborzec Proszę  Państwa.  Nie  mają  Rynku i  te  środki  finansowe które zostały 
wydane upiększają naszą miejscowość. Ale wiąże się to niestety z dużymi kosztami. 
Uważam że jesteśmy tego świadomi. I powinniśmy być świadomi, że nie mamy się 
czego wstydzić. Nie jedna Gmina nam zazdrości. I myślę że jeszcze będą zazdrościć. 
Dziękuję Serdecznie jeszcze raz szanownej Radzie.  Nie  będę się rozwodził. Mam 
nadzieję że te głosy, ze ten głos Pana Mirka. Ja uważam, że krytyka jest dobra. Bo 
człowiek może wyciągnąć z tego wnioski. Ale uważam, ze nie w tym miejscu. Bo tak 
jak już powiedział Pan Mirosław to jest za wykonanie budżetu 2011, a Pan ma jakiś 
tam żal  za   to  że  z  mieszkańcami  się  nie  konsultuję.  Panie  Mirku  jeszcze  raz 
powtarzam że dla dla dobra Gminy zrobię wszystko. Żeby było dobrze i uczciwie. I 
te pieniądze które pozyskamy pójdą na pewno na rozwój Gminy. Nie przehulamy, nie 
przetańczymy tylko myślę że będzie to widać w następnych inwestycjach. Dziękuję 
jeszcze raz serdecznie, również życzę dużo zdrowia i powodzenia. Dziękuję bardzo.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję Panu Wójtowi. Przechodzimy Szanowni 
Państwo do punktu następnego. 

Do punktu 7 obrad sesji
Ocena stanu  bezpieczeństwa publicznego i  ochrony przeciwpożarowej  w gminie. 
Czyli okresowo te oceny z uwagi na ważność funkcji jakie te instytucje pełnią przy 
porządku  i  bezpieczeństwie  obywateli  w  naszej  gminie.  Okresowo  są  również 
kontrolowane. Czynności  te przypisane są  Komisji  Spraw Społecznych.  Poproszę 
Panią Przewodniczącą o przedstawienie tego sprawozdania. Prosiliśmy Komendanta 
Posterunku,  który  tutaj  nam  dostarczył   taką  informację.  Widzę  Prezesa  w 
wyjściowym  galowym mundurze,  myślę  że  parę  słów  powie  na  temat  ochrony 
przeciw pożarowej w gminie. Oddaje głos Pani Przewodniczącej. Proszę bardzo. 
Pani Radna Gajewska – Dziękuje bardzo. Dostałam dzisiaj sprawozdanie pisemne 
od  Komendanta  Posterunku  Policji  w  Klimontowie,  Pana  Makusa.  W  zakresie 
bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  zapoznała  nas  Pani  Małgosia  Kozieł  – 
Karbownik.  Może  przeczytam  to  sprawozdanie  odnośnie  straży,  a  Pan  Prezes 
uzupełni.  Stan  jednostek  OSP Gminy  Klimontów.  Na  terenie  Gminy Klimontów 

24 z 50



istnieje 12 jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej. Trzy jednostki OSP: Klimontów, 
Konary, Krobielice należą do Krajowego Systemu Ratowniczego. W chwili obecen 
na podziale bojowym są jednostki: OSP Klimontów, OSP Konary, OSP Goźlice, OSP 
Byszów,  OSP  Zakrzów.  Jednostki  OSP  Nawodzice  i  OSP Krobielice  zostaną 
wprowadzone do podziału bojowego po spełnieniu wymagań  umożliwiających im 
udziała  w  działaniach  ratowniczo  –  gaśniczych.  Jednostki  wycofane  z  podziału 
bojowego:  OSP  Beradz,  OSP  Wilkowice  –  Ossolin,  OSP  Nasławice,  OSP 
Pokrzywianka,  OSP  Szymanowice.  Wykonanie  budżetu  straży  –  92  122,31  zł. 
Ekwiwalent  za  udział  w  działaniach  ratowniczo  -   gaśniczych  –  6  897,27  zł. 
Ekwiwalent za udział w szkoleniach – 2 862,50 zł. Główne koszty: utrzymanie remiz 
(media),  zakup  paliwa  do  samochodów  i  sprzętu  pożarniczego,  ubezpieczenia  i 
badania lekarskie strażaków.
Na  podstawie  tego  stanu  Komisja  wypracowała  wnioski z  którymi  Państwa 
zapoznam. O wyjaśnienie opłat  za energię  elektryczną  w budynkach remiz  – ten 
temat  ciągnie się  już  od  kilku  lat.  Komisja  również  wnioskuje  żeby pieniądze z 
czynszów ze wszystkich remiz z z tytułu wynajmu pomieszczeń remiz na sklepy były 
przeznaczane na poszczególne potrzeby mieszkańców sołectw w których znajdują się 
remizy. Komisja zwraca uwagę także na niewyjaśnioną sytuację bezpańskich psów. 
To  już  ogólnie,  nie  chodzi  o  samą  straż,  ale  też  są  wnioski  Komisji.  Widzi  się 
szczególnie w Klimontowie, że tych psów jest bardzo dużo.  Może coś  ruszy bo 
będzie powstawało schronisko...
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Ale one nie są bezpańskie. 
Pani Radna Gajewska –  No nie wiem, może wnioski do Policji. Komisja zwraca 
także  uwagę,  że w dalszym ciągu  nie  uregulowana  jest  sprawa  chodników przy 
drodze wojewódzkiej Iwaniska - Cieszyca. Na odcinku od Górek do Klimontowa i 
przy drodze powiatowej z Nowej Wsi.  Także sytuacja myślę, że to tylko dzięki temu 
że kościoły są blisko nie doszło tutaj do żadnej tragedii jeszcze w ciągu tych dróg 
właśnie. Bo natężenie ruchu jest faktycznie jest bardzo duże. I w dalszym ciągu, tak 
jak kolega Kwapiński upomina się, Pan Fijałkowski, ja może mniej ale także leży mi 
to  na sercu. Aby to uregulować.  Szkoda, że wypadła ta droga wojewódzka która 
miała być robiona z chodnikami. Może to za jakiś czas wróci. Więc też byśmy prosili 
o  dopilnowanie  tego.  I  jeszcze  jedna  sprawa,  w  Klimontowie  ul.  Osiecka  i  ul. 
Opatowska, należy rozwiązać sprawę postojów samochodów tam. Bo też jest bardzo 
niebezpiecznie w szczególności tam gdzie jest szkołą. Dzieci przechodzą do szkoły. 
Może zakaz z jednej strony. Jest to droga powiatowa ale niemniej ważna.  W gestii 
gminy by było żeby zapewnić bezpieczeństwo. Dziwi mnie to bo przecież parking 
jest  z  tyłu,  a jednak mało  osób korzysta z tego parkingu na palcu GSu. No nie 
możemy tak  zmuszać  kogoś  bo  każdy ma swój  rozum,  ale  niemniej  jednak  jest 
bardzo  niebezpiecznie.  Takie  są  wnioski  Komisji.  Zapoznam  jeszcze  z  tym 
sprawozdaniem Pana Komendanta. Stan etatowy posterunku Policji w Klimontowie 
wynosi 1 + 6 faktycznej, 1 + 5 wolny wakat. Teren Gminy Klimontów obejmuje 
swoim zasięgiem 36 sołectw. Gospodarka na terenie Gminy Klimontów opiera się w 
dużej mierze na rolnictwie. Uprawie zbóż, roślin okopowych, drzew owocowych i 
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warzyw. W celu podniesienia poprawy stanu bezpieczeństwa na terenie naszej gminy 
wprowadzona  jest  w  coraz  większym  zakresie  z  coraz  większą  skutecznością 
współpraca  z  samorządem  lokalnym,  Komisjami  Bezpieczeństwa  Publicznego, 
Komisją  do  Spraw  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  Zespołem 
Interdyscyplinarnym  przy  Urzędzie  Gminy  w  Klimontowie.  Brała  udział  w 
działaniach w w/w Komisjach prowadzone są  min.  Akcje  dotyczące sprawdzania 
stanu dróg i sprawdzeń działania hydrantów przeciwpożarowych, oznaczeń dróg w 
rejonach  szkół,  kontrolowane  są  sklepy,  bary  przydrożne  pod  względem 
przestrzeganie  przepisów  dot.  zachowania  trzeźwości.  Organizowane  są  przez 
Dzielnicowego  spotkania  ze  społeczeństwem,  zebrania  z  przedstawicielami 
samorządu, mieszkańcami oraz wychowawcami  w szkołach na których omawiane są 
aktualne  zagrożenia,  oraz  sposoby  i  metody  przeciwdziałania  popełnieniu 
przestępstw  i  wykroczeń.  Zbierane  są  informacje  na  temat  aktualnych  zagrożeń 
stanów bezpieczeństwa gminy. W celu zmniejszenia przestępczości wydłużono ilość 
służb  wieczorowo  –  nocnych  i  skierowane  większe  siły  w  miejsca  bardziej 
zagrożone.  Jednym  z  efektów  tych  działań  jest  ujawnienie  większej  liczby 
nietrzeźwych użytkowników dróg oraz sprawców wykroczeń z ustawy o wychowaniu 
w  trzeźwości  w   rejonach  sklepów  co  z  pewnością  wpłynęło  na  poprawę 
bezpieczeństwa na drogach.  Od stycznia do 26 czerwca 2012 roku Posterunek Policji 
w  Klimontowie  wszczął  i  przeprowadził  46  postępowań  przygotowawczych  o 
popełnieniu przestępstwa. W tym: kradzieży – 4, to jest spadek o 1 w stosunku do 
poprzedniego roku, kradzieży z włamaniem nie było, kradzieży pojazdów nie było, 
rozbojów nie było, bójki, pobicia, uszkodzenia ciała nie było, nietrzeźwi kierowcy 
wzrost o 4 – 22, wypadki  drogowe – 5 wzrost o 3,  uszkodzenia mienia 1, inne 
przestępstwa  14  wzrost  o  8.  Wykrywalność  ogólna  83,3%,  o  charakterze 
kryminalnym,  71,4   kradzież,  kradzież  w  włamaniem,  uszkodzeniem  rzeczy  i 
kradzież  rzeczy  i  kradzież  samochodów,  wymuszenia  rozbójnicze,  zabójstwa, 
zgwałcenie,  rozbój pożar z tego  §.  W wyniku podjętych działań  interwencyjnych 
zwiększono liczbę godzin patroli w godzinach popołudniowo-nocnych. Na odcinku 
najbardziej zagrożonym tj drogi krajowej nr 9, relacji  przez funkcjonariuszy z policji 
Klimontów i komendy powiatowej Sandomierz co z całą pewnością przyczyniło się 
do  ujawnienia  nietrzeźwych  kierowców  w  pojazdach.  Poziom dyscypliny  załogi 
można określić  jako bardzo dobry,  współpraca z samorządem układa się  również 
bardzo dobrze. Taki stan rzeczy powinien się utrzymać w dalszym ciągu dążąc do 
ograniczenia liczby przestępstw.  W okresie od stycznia do 28 czerwca 2012 roku 
największy  problemem było  kradzież  cudzej  rzeczy  oraz  wypadki  drogowe oraz 
ograniczone  zakłócenia  porządku  przez  młodzież  w  miejscach  publicznych. 
Podpisane przez Pana Kierownika. Troszeczkę to się kłóci z tym o tej współpracy, 
Proszę  Państwa bo  gdyby była  faktycznie  taka  bardzo  dobra  współpraca  to  Pan 
Komendant by tu był i nam to przedstawił. Ale ja sądzę, że to jest związane z tym że 
posterunek jest  likwidowany w Klimontowie.  Ale zastępstwo by dał  skoro jest  5 
osób.  A szkoda  bo,  wnioski  Komisji  też  były  takie  żeby  przedstawić  sołtysom, 
Radnym, Radzie gdzie mają się zgłaszać po likwidacji posterunku. No niestety nie 
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uzyskamy  na to odpowiedzi. To tyle. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję Pani Przewodniczącej. Teraz Pan Prezes. 
Troszkę wiedzy mamy w związku ze 100leciem Straży Pożarnej, ale myślę że tutaj o 
uzupełnienie poproszę Pana Prezesa Zarządu Gminnego. Proszę Pana Kwapińskiego 
o przekazanie jeszcze w tym temacie. Proszę bardzo.
Pan  Radny  Kwapiński  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo ja pozwoliłem sobie na piśmie przygotować informacje o realizacji zadań z 
ochrony przeciwpożarowej w Gminie Klimontów. Będę starał się streścić tam gdzie 
potrzeba, złożę ją na piśmie i załączę do protokołu. W związku z tym pozwolę sobie 
zapoznać  Państwa.  Informacja  o  realizacji  zadań  w  zakresie  ochrony 
przeciwpożarowej jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Dziękuję  Panu  Prezesowi  za  dość  obszerne 
przekazanie informacji  w sprawie ochrony przeciwpożarowej w Gminie. Dziękuję 
Pani  Przewodniczącej  Komisji  Spraw  Społecznych.  Czy  Państwo  macie  w  tym 
temacie  jakieś  kwestie?  Nie  widzę.  Szanowni  Państwo  przechodzimy  do  punktu 
następnego. 

Do punktu 8 obrad sesji
Przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Konary na lata 2012 – 2019.
Są tu propozycję by po tych uchwałach zrobić chwilę przerwy. Było to analizowane 
na  komisjach,  przeczytam  uchwałę.  Uchwała  Nr  XVI/142/12  w  sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Konary na lata 2012 – 2019” -  jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  Czy Komisje mają  do tego jakieś  uwagi? 
Proszę. Komisja Budżetu i Finansów.
Pan Radny Lipiec – Komisja Budżetowa stosunkiem głosów za – 6, przeciwko – 0, 
wstrzymał  się  –  1,  pozytywnie  opiniuje  Plan  Odnowy  Miejscowości  Konary 
jednocześnie  Komisja  wnioskuje  o  naniesienie  poprawek,  korekt  i  dokładne 
zapoznanie  się  mieszkańców z  tymi  dokumentami.  Analizując  te  Plany  Odnowy 
Miejscowości jesteśmy za ich przyjęciem jednak chcieliśmy zaznaczyć, iż analizując 
rożne takie korekty czy tam poprawki  powinny być  naniesione.  Bo w jednym z 
planów pisze – utworzenie i wyposażenie jednostki OSP w nowoczesny sprzęt, a ta 
jednostka już tam jest 70 lat. A tu pisze że utworzenie. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Czy to tyczy Konar?
Pan Radny Lipiec – Myślę ze każdy czytał, i to Konar się nie tyczy. 
Szanowni Państwo to jest tak, ze te Plany idą jeszcze dalej do obróbki i te wytyki są. 
Następne Plany będą tutaj poprawione. Ja myślę ze słusznie tutaj Komisja zauważyła 
pewne niedociągnięcia. Jeżeli  nam cofną  taki Plan Odnowy to my to poprawimy. 
Różne maja wymagania jeżeli chodzi o te Plany. Komisje następne proszę bardzo. 
Mówcie Proszę bardzo o tych Planach trzech.
Pani  Radna   Gajewska  - Komisja  pozytywnie  opiniuje  propozycje  uchwał  dla 
Panów Odnowy Miejscowości.
Pani  Radna  Michta  - Komisja  Rolna  tak  samo  pozytywnie  opiniuje  POMy 
poszczególnych miejscowości. 
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Pan Przewodniczący Rębacz – Komisja Rewizyjna.
Pan  Radny  Kwapiński  - Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo.  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  opiniuje  Pany  Odnowy  Miejscowości 
Konar, Beradza i Zakrzowa. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo przechodźmy 
do głosowania tego pierwszego Planu Odnowy Miejscowości Konary. Kto z Państwa 
jest  za  przyjęciem  Planu  odnowy  Miejscowości  Konary?  Proszę  bardzo  -   15, 
dziękuję  bardzo,  jednogłośnie.  Przechodzimy  do  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości  Beradz.  Czytam uchwałę  Nr  XVI/143/12  w  sprawie  zatwierdzenia 
„Planu  Odnowy  Miejscowości  Beradz  na  lata  2011  –  2018”,  uchwała  jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  Państwo widzicie tutaj  już  jest  poprawka, 
traci moc poprzednia uchwała ten Plan Odnowy następny już jest poprawiany. Kto z 
Państwa jest  za podjęciem uchwały,  proszę  bardzo – 15, uchwała została podjęta 
jednogłośnie. Przejdźmy do następnego. „Plan Odnowy Miejscowości Zakrzów na 
lata 2010 – 2017” - Państwo widzicie to tej jest już poprawka tego Planu Odnowy, 
oczywiście  w załączeniu  wszystkie  niezbędne dokumenty.  Kto  z  Państwa jest  za 
podjęciem uchwały?  Proszę  bardzo  –  15,  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie. 
Szanowni Państwo czyli 5 minut przerwy. Ogłaszam 5 minut przerwy. Przerwa od 
godziny 14.45. nie za długo bo jest już późna godzina. 
Wznowienie obrad godzina 15.00
Wznawiamy obrady po przerwie. 
Przechodzimy do punktu następnego.

Do punktu 9 obrad sesji
Wyrażenie zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego. 
Kredyt  jest  na  pokrycie  deficytu  budżetowego  oraz  spłatę  wcześniejszych 
zobowiązań. Sprawa kredytu była omawiana na Komisjach. Proszę Komisje o opinie 
na ten temat. 
Pani Radna Gajewska - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje.
Pani Radna Michta - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Rewizyjna proszę.  
Pan  Radny  Kwapiński  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo.  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  opiniuje  projekt uchwały  w  sprawie 
wyrażenia zgody na zaciągnięcie kredytu długoterminowego w kwocie podanej w 
projekcie uchwały.  
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu i Finansów tu z 
protokołu wynika, że też pozytywnie. Proszę Panie Przewodniczący. 
Pan  Radny  Lipiec  -  Komisja  Budżetowa  również  pozytywnie  opiniuje  projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu, dziękuję. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  – Dziękuje.  Czytam uchwałę  Szanowni  Państwo. 
Uchwała  Nr  XVI/145/12  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  jest  załącznikiem  do 
niniejszego  protokołu.  Kto  z  Państwa jest  za  podjęciem uchwały?  -  14,  kto  jest 
przeciwny?  -  1.  Uchwała  została  podjęta.  Szanowni  Państwo  przechodzimy  do 
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punktu następnego. 
 

Do punktu 10 obrad sesji
Wprowadzenie zmian w budżecie gminy na  2012 r. 
Poproszę Panią Skarbnik bo ma jakieś wyjaśnienia, w ostatniej chwili coś się tam 
zmieniło. Proszę Panią Skarbnik. 
Pani Skarbnik Anna Sobolewska -  Szanowna Rado, Szanowni Państwo w związku 
z otrzymanymi  wczoraj decyzjami Wojewody Świętokrzyskiego na kwotę 7 824,00 
zł musimy zwiększyć  dochody i  w wydatki musimy wprowadzić  to w budżet. W 
związku z powyższym zmienia się załącznik nr 1, dochody, wprowadzam w  dziale 
852 w Pomocy Społecznej w rozdziale 852 13 § 20 10 kwotę 24,00 zł. To jest dotacja 
celowa otrzymana z budżetu Państwa na realizację zadań związanych z dostępem do 
świadczeń opieki zdrowotnej. Natomiast w dziale 852, 852 95 § 20 10 wprowadzam 
kwotę 7 800,00 zł w związku z powyższym dochody zwiększają się o kwotę 
23 824,00 zł ogółem.  Tam było mniej o te7 824,00 zł. Zmiana ta powoduje również 
zmianę w załączniku nr 2, w załączniku wydatkowym, pojawiają nam się wydatki w 
dziale 852, 852 13, w Pomocy Społecznej w §4 130 kwota 24,00 zł. I w rozdziale 852 
95 §3 110 – świadczenia społeczne na kwotę 7 800,00 zł. Jeszcze zmiana związana z 
projektem realizowanym przez Szkołę Podstawową w dziale 801 w rozdziale 801 01 
§421 7, była kwota 1 684,00 zł  zwiększenie na plusie. I jest kwota 1 939,00 zł i w 
§421 9 zakup materiału była kwota 297,00 zł jest kwota 342,00 zł. Natomiast zakup 
energii tez z tego projektu 426 §7 zmniejszenie o 255,00 zł i 426 9 zakup energii 
zmniejszenie o 45,00 zł. I jeszcze jedna zmiana w administracji publicznej to tylko 
między §. Ja zwiększałam na § wynagrodzeń agencyjno-prowizyjnym kwotę 
5 000,00 zł, a będzie to jednak kwota 3 000,00 zł a na zakupie usług pozostałych była 
kwota 5 000,00 zł a będzie 7 000,00 zł. W związku z tymi zmianami zmienia nam się 
również  Wieloletnia Prognoza Finansowa to od razu powiem jak już  jestem przy 
mikrofonie.  Zwiększają  nam się   w  WPFie  dochody i  wydatki  bieżące o  kwoty 
związane właśnie z tymi decyzjami z Urzędu Wojewódzkiego. O kwotę 7 824,00 zł. 
Nie  zmienia  nam się  nam dług,  nie  zmienia  się  nam kwota deficytu.  Wskaźniki 
pozostają na takim samym poziomie. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo. Mam tylko pytanie czy w WPFie 
nie zmienia się w uchwale nic. Kwoty są te same tylko są w tabelach inne. 
Pani Skarbnik Anna Sobolewska -  Tak. Jeszcze jedno.  Zmiany dotyczące właśnie 
wzrostu  tych  dochodów  i  wydatków  związanych  z  decyzją  Wojewody 
Świętokrzyskiego.  Ta  zmiana  dochodów  i  wydatków  niesie  również  zmianę 
załącznika nr 7. Ja już  nie drukowałam tego załącznika, to są  dochody i  wydatki 
związane z realizacją z zakresu administracji rządowej i zadań zleconych. To są po 
prostu te kwoty 24,oo zł i  kwota 7 800,00 zł  powtórzone w tym załączniku. Bo 
budżet kieruje się właśnie takimi zasadami. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję, czy są jakieś pytania do Pani Skarbnik w 
związku  z  tymi  wyjaśnieniami?  Nie  widzę.  Czytam  uchwałę.  Uchwała  Nr 
XVI/146/12 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r – jest załącznikiem do 
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niniejszego protokołu. Kto z Państwa jest  za przyjęciem uchwały? - 15, uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 11 obrad sesji
Wprowadzenie Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na 
lata 2012 - 2023. 
Czyli  te zmiany o których mówiła Pani Skarbnik.  Czytam uchwałę.  Uchwała Nr 
XVI/147/12  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie Finansowej  Gminy 
Klimontów na lata 2012 – 2023 – jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Kto z 
Państw a jest za? - 15, uchwała została przyjęta jednogłośnie. Szanowni Państwo i 
teraz przechodzimy do punktów które wprowadziliśmy

Do punktu 12 obrad sesji
Reasumpcja  uchwały  Nr  XIV/115/12  (w  sprawie  likwidacji  Szkoły  Filialnej  w 
Ossolinie).
Tak  jak  Państwu  mówiłem,  ta  reasumpcja  jest  rezultatem jak  gdyby  w  wyniku 
wytyku  Wojewody  Świętokrzyskiego.  Uznano,  że  ona  nie  stanowi  prawa 
miejscowego,  i  nie  podlega  publikacji  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 
Świętokrzyskiego.   Tylko  na  tablicy  ogłoszeń  Urzędu  Gminy.  Dlatego  trzeba  tą 
reasumpcję  przeprowadzić  i  to dziwne, bo 3 miesiące po podjęciu uchwały.  A w 
miesiącu powinno się te historie jak gdyby załatwiać  ustawowo. Czytam Państwu 
uchwałę. Uchwała Nr XVI/148/12  w sprawie zmian w uchwale Nr XIV/115/12 (w 
sprawie likwidacji  Szkoły Filialnej  w Ossolinie)  jest  załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem uchwały?  -  13,  kto  z  Państwa  jest 
przeciwny? - 0. kto się wstrzymał? - 3. Uchwała została podjęta. 

Do punktu 13 obrad sesji
Reasumpcja uchwały Nr XIV/116/12 (w sprawie likwidacji Szkoły w Nawodzicach).
Uchwała tego samego typu. Czytam uchwałę. Uchwała Nr XVI/149/12 w sprawie 
zmian w uchwale Nr XIV/116/12 (w sprawie likwidacji PSP w Nawodzicach) jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały? - 
11,  kto z Państwa jest  przeciwny? -  1.  kto  się  wstrzymał? -  3.  Uchwała została 
podjęta.

Do punktu 14 obrad sesji
Nabycie nieruchomości gruntowej (w Śniekozach na budowę świetlicy wiejskiej).
Tu  chodzi  o  Śniekozy,  z  funduszu  sołeckiego  te  grunty  chcą  nabyć.  Jest  zgoda 
sprzedającego.  Były  prowadzone  już  negocjacje.  Przeczytam  Państwu  uchwałę. 
Oczywiście na Komisjach to było omawiane. Uchwała Nr XVI/150/12 w sprawie 
nabycia nieruchomości gruntowej (w Śniekozach na budowę świetlicy wiejskiej) jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. Z protokołów wynika że opinie komisji są 
pozytywne. Czy są jakieś głosy w tej sprawie? Nie ma. Przechodzę do głosowania. 
Kto  z  Państwa  jest  za  podjęciem  uchwały?  -  15,  uchwała  została  podjęta 
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jednogłośnie. Pan Henryk proszę bardzo.
Pan  Radny  Kozioł  – Chciałbym  podziękować  serdecznie  Panom  Wójtom, 
Szanownej Radzie za wyrażenie zgody na zakup tej działki. Dziękuję. 

Do punktu 15 obrad sesji
Nieodpłatne nabycie nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych (w Kępiu). 
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Przeczytam  Państwu  uchwałę.  Uchwała  Nr 
XVI/151/12  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycie  nieruchomości  od  Agencji 
Nieruchomości  Rolnych (w Kępiu)  jest  załącznikiem do niniejszego protokołu.  Z 
tego co pamiętam z protokołu wszystkie Komisje pozytywnie opiniują tą uchwałę. 
Ktoś z Państwa chce coś w tym temacie? Nie widzę. Kto z Państwa jest za podjęciem 
uchwały? - 15. Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta.  Przechodzimy do punktu 
następnego.

Do punktu 16 obrad sesji
Wyrażenie  zgody na  nabycie  nieruchomości  gruntowej  (od  NBS Solec  Zdrój  na 
garaże). Tutaj opinie Komisji proszę bardzo. 
Pan Radny Lipiec –  Komisja Budżetowa, projekt  uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody  na  nabycie  od  Nadwiślańskiego  Banku  Spółdzielczego  w  Solcu  Zdroju 
nieruchomości  gruntowej,  oznaczonej  w rejestrach gruntów Klimontowa nr  ewid. 
57/6  o  powierzchni  715  m²  z  zabudowaniem  kondygnacyjnym  budynkiem 
garażowanym z przeznaczeniem na miejsca garażowe dla samochodów służbowych 
wnioskuje: jest przeciwna nabyciu działki za kwotę proponowaną przez Nadwiślański 
Bank Spółdzielczy w Solcu Zdroju i wnioskuje aby Pan Wójt rozpoczął negocjacje w 
celu zakupu działki za niższą kwotę. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  – Dziękuję,  Komisja  Spraw  Społecznych  proszę 
bardzo. 
Pani  Radna  Gajewska  - Komisja  Spraw  Społecznych  tak  samo  jak  Komisja 
Budżetowa,  też  wnioskuje  o podjęcie negocjacji  ceny z Nadwiślańskim Bankiem 
Spółdzielczym w Solcu Zdroju. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Komisja Rolna proszę. 
Pani Radna Michta – Komisja Rolna po wysłuchaniu wyjaśnień Pana Wójta Bienia 
stosunkiem głosów: za – 2, przeciwko – 1, wstrzymała się – 1 osoba, pozytywnie 
opiniuje propozycję nabycia działki. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Komisja Rewizyjna proszę.
Pan  Radny  Kwapiński  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Panowie 
Wójtowie,  Szanowni  Państwo.  Komisja  Rewizyjna  stosunkiem  głosów:  3  –  za, 
przeciwko – 0, wstrzymało się – 1, pozytywnie opiniuje propozycje nabycia działki 
od Nadwiślańskiego Banku Spółdzielczego w Solcu Zdroju.
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo.  Pan Szeląg proszę bardzo. 
Pan Radny Szeląg -  Muszę się odnieść bo mnie rusza rzeczywiście. Sprzedajemy 
taka atrakcyjną działkę, atrakcyjną może nie dla Wójta, ale dla mieszkańców którzy 
mają plany. Snują  plany olbrzymie. A co z garażem możemy mieć? Jakie plany? Ze 
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dwa samochody może mniejsze to 3 wejdzie. No nie. Dajcie spokój. 120 000,00 zł 
skąd weźmiemy? Ale jeszcze jedna sprawa. Pan Wójt sugeruje że tam jest jakiś sprzęt 
czy coś trzymać. Ale przecież posterunek Policji wychodzi, tam można wsadzić, tam 
można trzymać pompy, a co nie. I nie 4 samochody tylko 10. proszę od tego odstąpić 
bo to nawet śmieszne. Robimy z siebie nie wiem – ludzi którzy nie myślą, czy jak. 
No sprzedajemy za 80,  a  kupujemy za 120 garaże które się  nadają  do  remontu. 
Ludzie kochani, to jest niepoważne. Albo my jesteśmy niepoważni, no nie wiem. 
Dziękuję. Proszę się zastanowić.  
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan Wójt.
Wójt Ryszard Bień -  Panie przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Mirku nie ma 
co się denerwować, jeszcze raz powtarzam, że to jest tylko cena wyjściowa tamtych 
działek. Powtórzę  jeszcze raz,  lubię  drogo sprzedawać,  tanio kupować.  Ale jeżeli 
chodzi  o Bank Spółdzielczy to cena jest  ofertowa, my tak jak powiedziałem nie 
będziemy skłonni dawać więcej bo to jest cena ofertowa. 
Pan Radny Fijałkowski - Ale najmniej 100?
Wójt  Ryszard Bień  -  Tak, najmniej  100 +Vat,  prawda.  Na dzień  dzisiejszy,  czy 
będzie nas stać, ja nie ukrywam jeżeli Policja  już wyprowadzi się. Czego nie życzę 
nikomu. Ale decyzja nie zależy od nas. Zobaczymy co z tym budynkiem Policja 
zrobi. To kiedyś była własność Gminy. Nie wiem w jaki sposób znowuż to zostało 
oddane. Teraz będziemy chcieli to odkupić.  Bo na pewno taka propozycja padnie. 
Dzierżawimy tam,  bo mamy tam archiwum.  I  będziemy chcieli,  jeżeli  to  będzie 
możliwe i będzie to dobra cena, zwrócimy się może o bezpłatne przekazanie. Tylko 
nie  będziemy  wychodzić  przed  orkiestrę.  Także  Panie  Mirku  spokojnie.  Druga 
sprawa.  Przecież  Proszę  Państwa  na  dzień  dzisiejszy  dzierżawimy  to  od  Banku 
Spółdzielczego, mamy tam jak Państwo wiedzą dużo sprzętu już, który gdzieś musi 
być przechowywany. Nie mamy gdzie garażować naszego busa. Na dzień dzisiejszy 
można powiedzieć jesteśmy przytuleni do garażu na Warsztatach. I też tak Proszę 
Państwa nie wiemy czy Pani Dyrektor  kiedyś nie powie nam tak, żebyśmy już wzięli 
stamtąd samochód bo maja z tym jakieś plany i chcą z tym coś zrobić. Więc taka 
propozycja była, żeby nawet  do tej  ściany dobudować  przy ścianie ten garaż  dla 
naszego busa. Przede wszystkim Proszę Państwa to jest bliziutko. Nawet ta grupa 
interwencyjna ma gdzie ten sprzęt chować. Blisko Gminy, itd. uważam, że dla mnie 
też to jest cena wysoka. Ale myśmy tego nie wyceniali. A nie możemy tak zrobić, że 
nie przystąpimy. Jeżeli  ktoś przystąpi, o 100,00 zł więcej my Proszę  Państwa nie 
mamy na to wpływu. Przegramy. I będziemy myśleli wtedy co zrobić dalej. I gdzie 
ten sprzęt przenieść, gdy to ktoś kupi może wydzierżawi tylko że nie za 50,00 zł za 
garaż tylko np. 500,00 zł. Nie wiem jak to będzie. Także uważam Proszę  Państwa, że 
takie jest zapewnienie nam jako Wójtom że możemy taką ofertę złożyć. A potem co 
będzie  to  już  Komisja  ofertowa  otworzy  ofertę.  Do  31  lipca  my musimy ofertę 
złożyć.  I  bardzo  proszę  Szanowną  Radę  o  przegłosowanie tej  sprawy.  Jeżeli  nieżyć.  I  bardzo  proszę  Szanowną  Radę  o  przegłosowanie tej  sprawy.  Jeżeli  nie  
kupimy to te pieniądze po prostu zostaną w budżecie. I będziemy mieli na jakieś innekupimy to te pieniądze po prostu zostaną w budżecie. I będziemy mieli na jakieś inne  
inwestycje. Dziękuję bardzo. inwestycje. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz –Pan Fijałkowski proszę bardzo. 
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Pan Radny Fijałkowski  –  Ja dwa słowa na temat tego co Pan Wójt mówi.  No 
przydało  by  się  wiadomo,  każda  rzecz  którą   Gmina  zakupi  jest  potrzebna. 
Podręcznie jest z tymi garażami, ale działka 7 arów z haczyczkiem małym i ten garaż 
naprawdę nie jest wart 123 000,00 zł.  I bardzo wątpię,  że ktokolwiek się oprócz 
Gminy zgłosi. A więc wypadało by tej Gminie to kupić. A zresztą co ja będę Pana 
przekonywał, kiedy jest Pan może lepszym budowlańcem ode mnie.  Za 123 000,00 
zł to nie taki garaż się postawi. I nie na 3 miejsca ale na więcej. Bo z tego co ja wiem, 
piętrowe budynki mieszkalne w stanie surowym stawiali za 100 000,00 zł  z groszem. 
Więc naprawdę jest to niewarte. Ja nie jestem przeciwnikiem.
Pan Przewodniczący Rębacz –Dziękuję, Pan Borycki.
Pan Radny Borycki -   Panie Wójcie ja to bym proponował, moje to jest zdanie. 
Żeby skoro Wójt nie ma zamiaru dać 101 000,00 zł jak powiedział, przeczekajmy do 
2 przetargu czy do 3. i wtedy cena automatycznie się zmniejszy. A takich garaży na 
tego busa to jakby ktoś to kupił można nawet jakiś blaszak za parę groszy kupić. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Lipiec jeszcze proszę. 
Pan Radny Lipiec – Ja bym tutaj prosił Wójtów naszych, że do 31 lipca jesy jeszcze 
trochę czasu. Żeby wybrać się na wycieczkę do Solca Zdroju, uświadomić ich trochę. 
Że wzięli  kupę majątku. I mogli by mieć taki  gest, skoro obsługują nasz Urząd i 
można by było cenę negocjować w dól. Prosił bym o to żeby takie starania do 31 
lipca poczynili i poinformowali Radę Gminy.  
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Przybylski w tej kwestii. 
Zastępca  Wójta  Adam  Przybylski  –  ja  ogólnie,  nie  tylko  w  tej  kwestii. 
Najmądrzejsze  tutaj  słowa są  Piotrka na temat  tego że trzeba rozmawiać  tutaj  z 
Panem Prezesem Banku Solec Zdrój. A my już tutaj robimy rozeznanie czy będzie 
101 czy 102 czy 105. to nie o to chodzi Szanowni Państwo. My robiąc tą uchwałę, 
robimy tę uchwałę po to żebyśmy mogli wystąpić z jakąś propozycją. Bo jeżeli nie 
będziemy mieli uchwały to nie możemy przystąpić ani do przetargu ani do negocjacji 
ani  do niczego. Nie chodzi o to żebyśmy dali  cenę  101 i  patrzyli  czy ktoś  da te 
pieniądze, tylko żebyśmy nie dali ceny 100 000,00 zł tylko o połowę niższą jeżeli by 
się udało. I kupili to za pieniądze jakie są. A druga sprawa jest taka. Musicie Państwo 
pamiętać  o  tym,  że ceny kształtuje rynek. To nie jest  to  czy my myślimy,  że to 
kosztuje tyle co my myślimy że kosztuje.  Teren pod „Stokrotkę”  w Sandomierzu 
kosztował 16 000 000,00 zł to jest  40 arów. Czy to było warte? Nie było. Jeżeli 
chcemy sobie wybudować  garaż tanio to wybudujemy go na Rybnicy. Bo tam ha 
kosztuje 10 000,00 zł. Tylko to będzie na Rybnicy. Ale my mamy Klimontów, a w 
Klimontowie  tak  się  ceny  kształtują  niektórych  rzeczy.  Bank  może  chce  więcej 
skorzystać bo druga działka kosztuje 180 000,00 zł +Vat. I na tamtej drugiej działce 
nic nie ma. Dwa szamba. I ta uchwała jest po to. Tak samo jak uchwała dotycząca 
sprzedaży obwodu drogowego, wcale nie obliguje nas że ktoś da 80 000,00 zł my 
powiemy fajnie, dajcie 80 i  my się  cieszymy.  To nie w tym jest rzecz żebyśmy 
sprzedali za marne grosze. Ale tu kolega Mirek nawet sam mówi, że on działkę to ma 
już mu dają 300 000,00 zł. Za co? Za 50 arów? To też można powiedzieć że za drogo, 
prawda? No za drogo. No dlaczego chcą za 300 a nie za 50 czy 20? 
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Pan Radny Szeląg - Niech Pan nie robi wody z mózgu, tam jest 1,7 ha tu parę arów, 
tu ani zabudowa nie jest warta. U mnie pod „Biedronkę” pod wszystko można. A tam 
co? Tam i kościół się zastawia, tam i Konserwator się doczepi, i wszystko. Tam nie 
ma  nic  wartego  tylko  do  remontu.  Znowu  chcecie  zrobić  przetarg  na  to?  By 
remontować i  coś robić tam? Chyba tego nie. Po resztą Policja ustępują tam, tam 
muszą oddać. Tu ustąpmy, grat nam niepotrzebny.  U mnie może stać za darmo, nie 
jest daleko przeleci się i ma cały czas. 
Pan Radny Fijałkowski – Ja też wynajmę, też mam blisko. 
Pan Radny Szeląg -  Przecież posterunek Policji to był nasz teren. To nam oddadzą. 
Nie  ma  cudów  tam  była  przychodnia.  Jak  mamy  to  zagwarantowane?  Skąd 
weźmiemy pieniądze Pani Skarbnik?  Jak sprzedamy tamto tak? Komu się zdejmuje z 
drogi? 
Pani Skarbnik Anna Sobolewska - Z GOKu z inwestycji zakończonej.
Pan Radny Szeląg -  A czy było w planie zagwarantowane jakoś na kupno jakieś 
pieniądze?  
Pan  Radny  Fijałkowski  –  Panie  Mirku  odnośnie  tych  100  000,00  zł  to  Pani 
Skarbnik mówiła nam dobrze na Komisji nawet ja głos tam zabierałem. Że dlaczego 
z  drogi  wojewódzkiej  skoro  można  by  chodniki  zrobić  naciskając  zarząd  dróg 
wojewódzkich. 
Pan Radny Szeląg - Ale to jeszcze nam brakuje.
Pani Skarbnik Anna Sobolewska - 123 000,00 zł jest. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Wójt jeszcze tutaj.
Wójt Ryszard Bień - Szanowni Państwo, Szanowna Rado jeszcze raz mówię, my to 
co powiedział Pan Piotr, co powiedział Pan Zastępca, na pewno pojedziemy do Pana 
Prezesa będziemy chcieli negocjować. Czy jest taka możliwość, prawa pierwokupu? 
Bo przecież tam dzierżawimy. Jaką na to mają uchwałę. Żeby nie było np. tak jak z 
GSem, że GS po prostu sprzedał  działkę  razem z nami.   Będziemy rozmawiać  i 
oczywiście  to  zaistniało  w  bardzo  szybkim  czasie.  My  o  tym wcześniej  nie 
wiedzieliśmy, w końcu pokazało się. Dlatego szybciutko to daliśmy na Komisje, żeby 
Szanowna Rada się temu przyjrzała.  A żaby przystąpić do czegoś to musimy Proszę 
Państwa musimy mieć jakieś zabezpieczenie. Jak tego nie będziemy mieli to o czym 
dyskusja? Proszę Państwa to nie tak, ze to jest w fatalnym stanie bo myślę ze tam nikt 
nie był  z Was. To jest  budynek 120m², z tyłu są  komórki.  Można tych komórek 
użyczyć. Bo użyczane są, prawda. Także że część tych pieniędzy byśmy odzyskali bo 
jest taka możliwość. A Proszę Państwa to co rzeczywiście co 241 000,00 zł brutto za 
tę drugą działkę 16 a, ja nie wiem, słyszę ze się tam koło niej ktoś kręci koło tego, 
ogląda, patrzy.  No ale nie do nas już należy decyzja. 
Pan Radny Fijałkowski –  Ale Panie Wójcie ja mam pytanie. Bardzo dobrze Pan 
mówi, Piotrek dobry podał  plan. Zresztą Pan na pewno dobrze o tym myślał. Ja mam 
w związku z tym pytanie. Jeżeli pojedziecie na te negocjacje i oni twardo powiedzą 
że ta cena która podali jest aktualna. Czy Gmina przystąpi  wtedy do kupna tego? To 
jest moje zasadnicze pytanie.
Wójt Ryszard Bień  -  Panie Dyrektorze. Po prostu zrobimy tak ja np. będzie się 
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chciał na drugi tydzień z Panem Prezesem umówić. Potem zrobimy takie szybciutkie, 
malutkie  spotkanie  i  po  prostu  poinformujemy.  I  żebyśmy  my  byli  tylko 
zabezpieczeni. Ja nie jestem w gorącej wodzie kompany. Chce jechać  również  do 
Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  jechać  ale  tak  jak  mówiłem po  1  lipca.   I 
delikatnie już tam rozpoznanie zrobić co oni z tym planują. Także myślę, że mamy 
troszeczkę jeszcze czasu, prawie że miesiąc  bo do 31 lipca należało by zrobić ofertę. 
Myślę, że w przeciągu tych dwóch tygodni ta sprawa się wyjaśni. Jeżeli byśmy mieli 
możliwość  wzięcia  tego  posterunku  Policji  za  jakieś  tam pieniądze  w  miarę,  to 
oczywiście  ja  Wam tutaj  wszystko  przedstawię.   I  myślę  że  była  by  ta  sprawa 
nieaktualna. Ja bym wolał ten budynek jak ten budyneczek, prawda. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Szanowni Państwo jeszcze jest jedna sprawa, 
bo my już dzielimy skórę na niedźwiedziu.  Jeszcze Policja nie wyszła. Jest jeszcze 
taka sytuacja, ze my rozpisaliśmy informację do wszystkich posłów  Województwa 
Świętokrzyskiego  z  prośbą  o  interwencję  przez  co  oni  interweniują  w  sprawie 
posterunku w Klimontowie. Nie wszystkie samorządy interweniowały u Posłów i my 
dzisiaj dostajemy odpowiedzi. Poza tą odpowiedzią z Ministerstwa również Posłowie 
interweniują. Miało być zamykanie 1 lipca, już jest przełożone na 15 lipca, być może 
będzie na 1 sierpnia, może się tak zdarzyć, że za interwencją Posłów być może ten 
posterunek zostanie. Ale to nie w tym jest rzecz bo przecież my mamy jeszcze starą 
mleczarnie, na razie mieszak tam 1 osoba, a kolos budynek stoi. Przecież nie chodzi o 
to żeby go sprzedać, albo Panią stamtąd  wyrugować. Bo niech mieszka jak najdłużej, 
ale my mamy takie miejsca różne  swoje, tylko że pamiętajcie, ze to jest gdzieś. A 
tutaj mamy przy własnym budynku i dlatego to jest wartość sama w sobie dlatego, że 
to jest tutaj blisko. Tak samo jak jest cena czegoś na Rynku jest zupełnie inna, niż 
cena  czegoś  w  Górkach  jest  zupełnie  inna.   Inaczej  się  kształtują  te  ceny. 
Sprzedawaliśmy mieszkania po 10 000,00, 12 000,00 zł, a dzisiaj one idą po 150 
000,00 zł. I też można powiedzieć ze nie są warte. One są warte tyle ile ktoś jest w 
stanie zapłacić.  Stoi budynek GSu za milion złotych, rok prawie się wałkuje i nikt go 
nie kupił. A jest budynek po pawilonie handlowym który został sprzedany za 140 
000,00 zł i też można powiedzieć że horrendalne pieniądze za ruinę dane. Ale ktoś 
dał te 140 000 i go kupił.   
Pan Przewodniczący Rębacz – Szanowni Państwo ja myślę ze tutaj wszyscy w tej 
dyskusji  mamy rację.  I  ci  co  mówią  że  drogo  123  000,00 zł  oczywiście  drogo. 
Rozmawialiśmy z Wójtem na temat rozmowy, i trzeba na pewno rozmawiać tutaj. 
Piotrka uwaga bardzo słuszna.  W końcu Bank Spółdzielczy w Klimontowie żyje 
częściowo z Gminy,  za obsługę  bankową,  czynsz płacimy na górze itd.  i  z nami 
rozmowa powinna wyglądać inaczej nie tak jak z obojętnie z kim. Dlatego bardzo 
ważne żeby się  wybrać   i  rozmawiać  w tej  kwestii.  To  jest   za  dużo.  A ja  się 
przysłuchiwałem  rozmowie,  właśnie  była  dyskusja  na  ten  temat,  wskazywano 
miejsce  garaży  gdzie  gmina  może  wybudować  na  samochody  i  wskazywali  ten 
skwerek przy salce konferencyjnej na dole. Tam gdzie jest taki klombik. Trawnik. No 
jak ulał pasuje, drzwiami  w tą stronę garaże. Ściana z tyłu przy granicy. No nie 
kosztował by na pewno tyle pieniędzy.  Wszyscy maja po trochu rację tutaj. Temat 
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rzeczywiście dość trudny. Ale najważniejsze to są rozmowy i  próbować ugadać tutaj 
tą cenę jak najniżej w związku z czym oni są od nas troszeczkę zależni. Pan Frejlich 
proszę bardzo. 
Pan Radny Frejlich – Ja mam pytanie tylko. Bo ogłosili przetarg, ale czy wymówili 
Gminie już garaże?  
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Nie. 
Pan Radny Frejlich –  To czemu sprzedają? Co z lokatorem chcą sprzedać? Jak GS?
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Jak GS.
Wójt Ryszard Bień - Trzeba sprawdzić jak jest umowa sporządzona. Bo my z GSem 
mieliśmy tak, że 6 miesięcy wypowiedzenie. Tu może być miesiąc, prawda. I sprawa 
załatwiona, i ktoś kupi i od razu wypowiedzenie. 
Zastępca  Wójta  Adam Przybylski  -  Garaż  nie  jest  mieszkalny  więc  w  każdej 
chwili.
Pan Radny Borycki - Do przetargu każdy jeden może przystąpić. Prywatna osoba 
tak?  
Wójt Ryszard Bień –  Powiem Wam tak. Mam akurat tutaj przy sobie dokument, 
który w 2006 roku 19 kwietnia, więc kto był wtedy w Radzie, bo ja też byłem wtedy. 
Proszę  Państwa w 2006 roku 19 kwietnia,  gdzie  podjęliśmy uchwałę,  mówię  że 
podjęliśmy bo ja tez podejmowałem. W sprawie nabycia nieruchomości gruntowej 
wyraża  zgodę  na  nabycie  od  GS  w  Klimontowie  nieruchomości  gruntowej 
oznaczonej, tzn gruntów w miejscowości  Klimontów nr ewid 765/9 o powierzchni 
1,02  ha  za  kwotę  40  916,00  zł.  Podjęliśmy  taką  uchwałę,  ta  uchwała  jest,  z 
uzasadnieniem,   że  to  dzierżawimy.  Że  Gmina  Klimontów  od  kilkunastu  lat 
wydzierżawia od GS. Podjęliśmy to uchwałą.  Że na na wydzierżawionym gruncie 
Gmina prowadzi targowisko,  że z tytułu dzierżawy Gmina płaci czynsz. Nigdy nie 
widzieliśmy tego czynszu.   Nabycie  gruntu od GS jest  uzasadnione gospodarczo 
ponieważ grunt ten przylega bezpośrednio do nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy. Na której zlokalizowane jest Gminne targowisko. Proszę Państwa podpisany 
był protokół rokowań. Oczywiście jednostronnie. Pytam się tak. To było w kwietniu, 
kupiła wiadomo kto, dzisiaj nam wydzierżawia za 1 200, 00 zł netto + Vat to jest 
1500,00 zł,  plus  teraz  energię,  płacimy prawie 2  000,00 zł  miesięcznie,  razy  12 
miesięcy  25 000,00 zł. Zwrot energii tam na przykład jest WC itd. za to musimy 
zwracać.  Raz to jest  200 zł  miesięcznie,  raz 400.  bo wiadomo zimą  ogrzewamy 
ubikacje żeby woda nie zamarzła.  Więc jeszcze raz powtarzam, podjęliśmy uchwałę 
Rady  Gminy,  środki  zabezpieczono  i  pytam  czy  nie  można  było  tej  uchwały 
zrealizować?  Ja uważam że to była niegospodarność.  My płacąc te 2 000,00 zł 
miesięcznie  razy  12  miesięcy,  już  żeśmy  spłacili  temu  komuś  kto  to  kupił  za 
120000,00 zł . Więc zapytuję czy nie można było tego zrealizować? Można było. Tak 
samo i tu. Uchwała jest potrzebna. Przynajmniej stwierdzimy, że rzeczywiście drogo 
mówi. Ja nie jestem wariatem. Nie będę skakał do studni. Będziemy negocjować. Ale 
my  prosimy Szanowną Radę aby te środki były zabezpieczone. Nie jest powiedziane, 
ze już podpisujemy umowę. Zobaczymy. Dajcie dwa tygodnie czasu, wtedy sobie na 
spokojnie  przedyskutujemy.  Jeżeli  nie  dogadamy  się,   obiecuję  ze  na  pewno 

36 z 50



będziemy rozmawiać. Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję. Pan Szeląg jeszcze. 
Pan Radny Szeląg – bo Pan Wójt Przybylski mówi, że jest blisko i tego. Co jest? 
Straż  pożarna  że  trzeba  skoczyć  od  razu  i  gasić,  albo  ustępy  że  trzeba  lecieć 
szybciutko?  No  przecież  całe  place  stoją  nad  mleczarnią  starą.  Garaże  można 
postawić,  nasz  plac,  nie  kosztuje  nic.  Z  resztą  garaże tam są  nawet.  Ale  ludzie 
kochani to nam nie potrzebne. To jest tylko kula u nogi. Niech ktoś to kupi, i płaci 
nam czynsz i podatek za ten budynek to jest rozsądne. Bo byśmy zebrali z tego chodź 
parę złotych. Damy przykładowo 100 000,00 zł i 20 000zł opuści, ale czy to 100 
000,00  zł  warte?  No  nie  potrzebne  nam  to  jest.  Nie  powinniśmy  tego  nawet 
rozpatrywać. Za 20 nie potrzebne, za 10. Dziękuję. Darmo nawet nie potrzebne. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję. Pan Frejlich. 
Pan Radny Frejlich – Panie Wójcie, powiedzmy że zostanie posterunek, a tam nie 
można wynająć plac pod dwa garaże?  I postawić? Czy pod trzy? 
Wójt  Ryszard  Bień  –  Panie  Zbyszku  ja  uważam  tak,  każdy  który  sprzedaje 
nieruchomość czy to mieszkanie, czy jakieś tam grunty chciałby mieć czystą sprawę. 
Ja się zastanawiam cały czas co zrobi teraz policja. My tam wsadziliśmy kupę kasy 
jeżeli chodzi o remont archiwum, jest tam również centrala telekomunikacji. Ja wiem 
że oni włożyli tam kupę kasy, co oni  dalej zrobią. Ale mówię że nie ma co na razie 
co wychodzić naprzód. Nie wiadomo jeszcze co może jeszcze się stać. Czy oni w 
końcu zlikwidują czy nie zlikwidują. My na razie mamy problem ten. Zawierzcie mi. 
Jeżeli nie dogadamy się z Panem Prezesem, ja jestem człowiekiem takim, że będę z 
nim rozmawiał.  Byłem na podsumowaniu  roku w Solcu Zdroju,  obiecał  mi  Pan 
Prezes, że przyjedzie do Klimontowa. Będziemy rozmawiać. A cena rzeczoznawcy 
jest ceną. Dziękuję bardzo.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Dziękuję, Pan Kawecki Proszę. 
Pan  Radny  Kawecki  – bo  dzisiaj  dyskutujemy  nad  problemem  i  każdy  się 
przysłuchuje, i ja też mam swoje zdanie. Ja bym się najpierw zapytał, a dlaczego to 
nie jest nasze? Tylko dzisiaj się musimy właśnie upominać?
Pan Przewodniczący Rębacz  –  Szanowni  Państwo przejdziemy do realizacji  tej 
uchwały, bo jest zapewnienie Wójta że podejmie rozmowy w celu obniżenia ceny i z 
tym warunkiem przechodzimy dalej. Uchwała Nr XVI/152/12 w sprawie wyrażenia 
zgody  na  nabycie  nieruchomości  gruntowej  (od  NBS  Solec  Zdrój  na  garaże)  - 
uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 
Pan Radny Frejlich – Jeszcze takie pytanie Panie Wójcie. A jak powiedzmy nic nie 
wyjdzie z negocjacji, to za te pieniądze Wójt podejdzie do przetargu?
Wójt Ryszard Bień – Szanowna Rado, więc dajcie mi dwa tygodnie czasu. Bo ja nie 
mogę inaczej powiedzieć. Bo Pan Prezes cały ten tydzień może mieć zajęty.  I może 
powiedzieć, Panie Wójcie no niestety nie mogę rozmawiać. W ciągu dwóch tygodni 
myślę,  spotkamy  się  w  takim  gronie.  Myślę  że  tak  po  południu  żeby  tam nie 
przeszkadzało w pracy i  poinformujemy.  Ale będziemy mieli  czyste sumienie,  że 
mieliśmy okazję kupić a nie kupiliśmy.  
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Ale  nie  można  dopisać  takiego  punktu,  że 
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upoważnia się Wójta do przeprowadzenia negocjacji w sprawie obniżenia ceny? Więc 
zostawiamy tak jak jest. Dyskusja była szeroka, Szanowni Państwo, pytam kto jest za 
podjęciem  uchwały w tej kwestii? - 8, kto jest przeciwny? - 1, kto się wstrzymał? - 4. 
uchwała została podjęta. Szanowni Państwo przechodzimy do uchwały następnej. 

Do punktu 17 obrad sesji
Zbycie  nieruchomości  gruntowej  (zabudowanej  nr  404/4  po  byłym  obwodzie 
drogowym). Ja tutaj  przeczytam tą  uchwałę  będzie dyskusja.  Uchwała w sprawie 
zbycia  nieruchomości  gruntowej  (zabudowanej  nr  404/4  po  byłym  obwodzie 
drogowym).Z operatu szacunkowego za tą działkę niedużo, 23 216,00 zł. 
Pan Radny Szeląg - Rzeczoznawca ten sam był co tam czy inny? 
Wójt Ryszard Bień – Panie Mirku powiem, jeżeli mogę Panie Przewodniczący. Tu 
się  nie ma co uśmiechać,  my tak samo jeżeli  chodzi  o oszacowanie majątku też 
musimy ogłaszać konkursy.  Też się nam zgłaszają, są to ludzie którzy mają do tego 
uprawnienia.  I  na  jakieś  podstawie  to  wyceniają.  Ja  myślę  Proszę  Państwa  że 
możemy spróbować. Jeżeli będzie to zbyt tanio to zawsze jest jakiś myk ze można 
unieważnić. Także Proszę Państwa spróbujmy.  A od razu mówię że tanio tego nie 
oddamy. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Szeląg. 
Pan Radny Szeląg –  ja  chciałbym, żeby te działki  wszystkie 3 wziąć  jakoś  pod 
obrady. A nie 2 oddzielnie, nie tego bo stanowią całość. 
Pan Przewodniczący Rębacz – To 3 są osobno, a zabudowana jest w innej uchwale. 
Jesteśmy teraz przy uchwale w sprawie działki zabudowanej i mówmy o tej. 
Pan Radny Szeląg – Dobrze, ale ja proszę wszystkich Radnych z całego serca, żeby 
jednak odstąpić. Dać jeszcze nam czas, Radzie sołeckiej z 2 miesiące. My wystąpimy 
z konkretnymi propozycjami. Jak sprzedamy już tego błędu nie naprawimy. Naprawi 
się błąd jak się kupi źle, ale jak się sprzeda i potem plany wszystko zawalą to już 
potem nie naprawimy tego. Nie naprawimy cegielni, żeśmy ją sprzedali, i już nawet 
chcąc nie chcąc bruździ nam rozgrywając z targowicą i ze wszystkim. I co? Już nie 
damy  rady  cofnąć  tego  co  zrobione.  Dlatego  proszę  bardzo  żebyśmy  tego  nie 
sprzedawali,  no  przecież  jak  Klimontów stanie  na  nogi,  przecież  ludzie  kochani 
przecież i Wam się będzie lepiej żyło. Co tak jakoś próbujemy każdy w swoją stronę? 
Przecież  to  jest  wspólne nasze dobro.  Przecież  jak  ten Klimontów stanie,  będzie 
pozytywnie odbierany jak coś się tam ruszy to wszyscy zyskamy. A tak myślicie, że 
co? Ja chcę to trzymać? Jak to nie będzie zysku przynosić, sprzedać. Jeżeli komuś 
daje jakieś, zakład jakiś. Tak samo w tam garaż mówiłem, żeby nie kupować. Kupi 
inny, a my za to  parę groszy weźmiemy bo zapłaci za ten. To jest sens. Ale my, po co 
nam tu, tam te działki? Na co?  Żeby sprzedawać? Handlować? 
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę Państwa ja mam nadzieję, że ten obiekt jak 
będzie kupiony to coś tam powstanie. Najlepiej jakby jakiś zakładzik powstał, gdzie 
by były miejsca pracy. Proszę Pana ludzie by mieli zatrudnienie, a Gmina podatki z 
tego. To by było super. Jest zapewnienie Wójta ze za psie pieniądze nie puści. Ma 
zawsze możliwość  unieważnienia  tego przetargu.  I  myślę  tak trzymajmy tutaj  za 
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słowo, że jeżeli to będą słabe pieniądze. Bo z wyceny to nie są duże pieniądze, i 
wtedy gdyby się  trafił  jakiś  przedsiębiorca który chciałby coś budować.  Dla ludzi 
budować. Miejsca pracy. Bo tak potrzebne nam. 
Pan Radny Szeląg – I jak przyjdzie to za darmo, jak miejsca pracy, a nie jak tu ktoś 
przyjdzie  i  powie  –  ja  kupuję,  bo  chce  założyć  to  i  z  gwarancją  ładną  umowę 
podpisać. 
Pan Przewodniczący Rębacz – No nadzieję mamy.
Pan Radny Szeląg –  Mamy przykład tego co kupił cegielnię. Powiedział że motel 
wybuduje i do tej pory nie widzę nic tam. 
Wójt Ryszard Bień –  To gdzie Pan był jak to sprzedawał? 
Pan Radny Szeląg –  Byłem i kładłem się tu. To samo co teraz. 
Pan Przewodniczący Rębacz  –  Czy ktoś  z  Państwa jeszcze w tej  kwestii?  Pan 
Fijałkowski proszę.
Pan  Radny  Fijałkowski  –  Posłuchajcie  mnie Szanowni  Państwo,  Panowie 
Wójtowie, Panie Przewodniczący. Jeżeli się wsłuchać w to wszystko to naprawdę się 
jedno z drugim gryzie. Bo biorę pod uwagę tylko tą działkę którą w tej chwili się 
zajmujemy, tą zabudowaną na dole po obwodzie dróg. Jeżeli tu jest około 40 arów  i 
wg  tego  operatu  szacunkowego  wychodzi  to  23  000,00  zł,  a  to  jest  działka 
zabudowana i uzbrojona. Tu jest działka zabudowana, bo jest ten garaż i jest działka 
która ma 7 arów i tu wyceniają  na 100 000,00 zł + Vat, więc 123 000,00 zł. A tu jest 
23 000,00 zł to jest zupełna satyra. To się nie chce formalnie słuchać i szkoda, że Pan 
Wójt  jeden  czy drugi  będzie  przekonywał  kogokolwiek  z  nas.  No  trzeba by  nie 
myśleć,  żeby przytaknąć  takiej  rzeczy.  No naprawdę  to  jest  niemożliwe.  Ja bym 
proponował, że ta działka, chociaż byłem przeciwny sprzedaży tej działki bo plan 
zagospodarowania obwodnicy,  a może kiedyś  ona by powstała  i  trzeba by na to 
patrzeć.   Bo  wtedy  właściciel  se  zażyczy  pół  miliona  złotych  za  przejście  tej 
obwodnicy. Może kiedyś ja nie mówię że w tej chwili.  I będzie któryś tam z Wójtów 
kiedyś  po  prostu  zablokowany.  Bo  nie  da  rady przeprowadzić   tego,  żeby  miał 
największe chęci. A więc pomijając nawet to ze ja byłem i ciągle mówiłem za tą 
obwodnicą to wyrażę zgodę ja osobiście, wyrażę zgodę na sprzedaż i tej działki, i 
tych 3 pozostałych, ale zapisując konkretnie w protokole, ze to musi się wziąć nie 
mniej jak 200 000,00 zł. I wtedy ja się zgadzam.  Bo ta cena która jest podana to jest 
satyryczna zupełnie. I wcale zapewnienie Wójta że będzie dążył do tego żeby jak 
największe wziąć pieniądze mnie nie satysfakcjonuje. Bo zgłosi się trzech. Jeden ma 
zamiar to kupić. Da 5 000,00 zł  więcej i on to kupi za te pieniądze. I dogadają się 
jakoś między sobą oczywiście. No a uchwała jest podjęta, sprzeda się i dowiedzenia. 
Więc jestem przeciwny sprzedaży takiej. Chyba, że zapisze się w protokole, ze nie 
mniej  jak 180 000,00 zł   do 200 000,00 zł.  Wtedy ja myślę,  ze pozostali  Radni 
również   wyrazili  by  na  to  zgodę.  A jeżeli  to  co  ja  powiedziałem Radnych  nie 
przekona  to  ja  więcej  na  żadnej  sesji  na  żaden  temat  nie  będę  głosu  zabierał. 
Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Ta propozycja Państwa dotyczy całości? Wszystkich 
działek? Bo myśmy ten temat na aptece chyba robili.  Wycena rzeczoznawcy była 
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koło 100 myśmy tam zapisali że nie mniej jak 200. i poszła za te 200. No może 
rzeczywiście. Wszystkim nam zależy na każdym groszu żeby to było jak najwięcej za 
to.  Ale  sprzedać  to  trzeba.  Nie  ma co  to  trzymać.  Dlatego mówię,  niechby tam 
powstało jakieś miejsca pracy i inne historie. Nie trzymać to tak żeby stało. Bo z tego 
nic nie mamy, a tak to  podatek jakiś spłynął. Może by ludzie pracę mieli. Jak to jest 
prawnie? Do protokołu takie zapewnienie to nas jakoś zabezpieczy? 
Pan Radny Fijałkowski – A jak to się stało z apteką?
Pan Przewodniczący Rębacz –Sprzedaliśmy za 200 wtedy chyba. 
Pan Radny Fijałkowski – I ktoś to podnosił że za mniej jak za 200 nie sprzedać. 
Pan Radny Lipiec - Wójt uparł się. 
Pan Przewodniczący Rębacz  –  To  zróbmy  proszę  Państwa  taki  zapis  w  treści 
uchwały, bo do protokołu to nam nic nie daje. Trzeba to w uchwale napisać i nie 
trzymać tego. 
Pan Radny Fijałkowski –  Nikt nie jest przeciwko sprzedaży, ale niech to będzie 
uczciwie sprzedane. 
Wójt  Ryszard Bień  –   Panie Przewodniczący,  w zupełności  macie  rację,  ja  nie 
mówię że nie macie racji. Więc na pewno byśmy taniej tego nie sprzedali bo można 
zawsze ten przetarg unieważnić. Tylko to są 2 uchwały. Więc proszę bardzo niech 
ktoś złoży propozycję  do pierwszej uchwały do tego zabudowanego i ten następny. 
Bo wiadomo, że to sto. To sto. Więc proszę bardzo niech ktoś złoży propozycje na 
zabudowaną. Spróbujemy może rzeczywiście macie rację. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Czyli Szanowni Państwo przy zabudowanej działce, 
żeby to wyglądało jakoś.  
Pan Radny Szeląg – Dajcie nam jeszcze czas, może miesiąc dlaczego nagle chcecie 
to sprzedać, tyle lat to stoi. 
Wójt Ryszard Bień – 4 lata Panie Mirku stoi. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  To stoi 4 lata planów nie było żadnych. Szkoda to 
trzymać. Pieniądze są potrzebne. 
Pan  Radny  Szeląg  –  Może  jakieś  propozycje?  Może  jakiś  konkurs  na 
zagospodarowanie? Zróbmy coś. 
Pan Radny Lipiec – Tutaj tak jak zaproponował Pan Dyrektor Fijałkowski to jest 
Salomonowe  rozwiązanie.  Tylko  dotyczy  kwoty.  I  myślę,  że  tutaj  wspólnie 
zastanowimy się ile do poszczególnej uchwały zaproponować kwoty. By zapisać w 
uchwale i  w protokole.  A odstępować  w czasie  nie  ma  sensu  tylko  tak  jak  Pan 
Przewodniczący Rębacz czy Wójt 8 lat temu było z przykładem apteki. Był projekt 
uchwały za 100 000,00 zł ówczesny Wójt, wtedy Radny uparł się i wzięliśmy 200 
000,00 zł. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję. Szanowni Państwo mówimy o uchwale tej 
zabudowanej to ile razem tutaj tak plus, minus? Razy 3 ta pierwsza działka czy jak 
to? 
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Dajmy tu 100 000,00 zł, i tu 100 000,00 zł i cóż 
za problem. Rzecz polega na tym że jeżeli ktoś będzie chciał to kupić za konkretne 
pieniądze to kupi. I dajmy  100 000,00 zł, i tu 100 000,00 zł jak chcemy mieć 200 
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000,00 zł. Ja uważam że to jest rzeczywiście wycena, ale chciałbym żeby było tego 
więcej mimo wszystko.  
Pan Przewodniczący Rębacz – To 100 tak?
Pan Radny Fijałkowski –  No najbardziej wartościowa to jest ta działka w rejonie 
dróg. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski - A tam jest słup wysokiego napięcia. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  Więc  czytam  tą  uchwałę  z  tym  co  żeśmy  tu 
wypracowali wspólnie. Uchwała  Nr XVI/153/12 w sprawie zbycia nieruchomości 
gruntowej  (zabudowanej  nr  404/4  po  byłym  obwodzie  drogowym)  –  jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu. Kto z Państwa jest za przyjęciem...
Pan Radny Szeląg –  Ja jeszcze chciałem poddać pod głosowanie jeszcze raz czy 
sprzedawać w ogóle. Ale czy nie można odroczyć na dwa trzy miesiące?
Inspektor Irena Lipiec - Ale to będzie cena wyjściowa przy przetargu minimum 100 
000,00 zł
Pan Radny Frejlich -  plus Vat. Jak tamta.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Nie niżej  kwota netto jak 100 000,00 zł.  Kto z 
Państwa jest za podjęciem uchwały? Proszę bardzo. - 14, kto jest przeciwny? - 1.
Pan Radny Szeląg –  Żeby potem nie poszły głosy że ja chciałem znowu za 20 
sprzedać. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę Państwa uchwała została podjęta. Szanowni 
Państwo przechodzimy do działek następnych. 

Do punktu 18 obrad sesji
Zbycie nieruchomości gruntowej (niezabudowanej nr 567, nr 568/2 i nr 568/4 po 
byłym obwodzie drogowym). Tutaj też dopiszmy 100, nie niżej jak 100 000,00 netto.
Czytam Szanowni  Państwo  uchwałę.  Uchwała  Nr  XV/154/12  w  sprawie  zbycia 
nieruchomości  gruntowej (niezabudowanej nr  567, nr 568/2 i  nr 568/4 po byłym 
obwodzie drogowym). 
Pan Radny Szeląg – Plus słupa. Dwa słupy. 
Pan Radny Kwapiński - Ja chciałbym od razu powiedzieć w związku, że byłem na 
zebraniu Rady sołeckiej i tak zrozumiałem intencję Rady sołeckiej i przy podjęciu 
decyzji byłem za. W przypadku tej działki będę głosował przeciwko sprzedaży. Żeby 
być w zgodzie z decyzją moich wyborców i sołectwa Klimontów.. 
Pan Radny Fijałkowski –A tamto głosował Pan za?
Pan Radny Kwapiński - Tak
Pan Radny Fijałkowski – Ale oni byli przeciwni sprzedaży i tamtej działki. 
Pan Radny Kwapiński - Więc Panie Dyrektorze słyszeliśmy inne opinie.
Pan Radny Fijałkowski – No ja nie wiem. Pani Gajewska była?
Pani  Radna Gajewska - No ja też  zrozumiałam że Rada sołecka jest  na nie na 
wszystkie. 
Pan Radny Fijałkowski – Oczywiście, ze tak.
Pani Radna Gajewska - Jest zresztą Pan Sołtys można zapytać. 
Pan Radny Fijałkowski –  Panie Sołtysie jak tam było?
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Pan Przewodniczący Rębacz –  Opinia  jest  negatywna.  Mam ją  tutaj,  możemy 
przeczytać. 
Pani  Radna  Gajewska  –  „  (…)  Rada  sołecka  w  Klimontowie  przekazuje 
wypracowany  w  trakcie  spotkania  w  dniu  27  maja  2012 roku  stanowisko  w 
następującej sprawie. Jesteśmy przeciwni sprzedaży działek zabudowanych nr 404/4, 
rolnej nr  567,  rolnej nr 568/2 (...)” i tutaj jeszcze odnośnie oświetlenia coś.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Szanowni Państwo więc rozumiem dyskusja była 
nad  całością  tych  działek.  Czytam uchwałę  Uchwała  Nr  XVI/154/12  w  sprawie 
zbycia nieruchomości  gruntowej (niezabudowanej nr 567, nr  568/2 i  nr  568/4 po 
byłym  obwodzie  drogowym)  –  jest  załącznikiem  do  niniejszej  uchwały.  Kto  z 
Państwa jest za podjęciem uchwały? Proszę bardzo – 13, kto jest przeciwny? - 2. 
Uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu. Szanowni Państwo tu wyczerpaliśmy to 
co żeśmy tutaj wprowadzili do porządku. Zostały nam tutaj jeszcze punkty.

Do punktu 19 obrad sesji  
Wnioski, zapytania, informacje.
Kto z Państwa chce zabrać głos? 
Pan Radny Frejlich –  Panie Wójcie mam tylko taką  uwagę  bo tutaj  parę  ludzi 
mówiło. Przy drodze powiatowej tam są sklepy, chodniki dosyć szerokie i ładne. I są 
wystawiane krzesełka i nie dość, ze ludzie nie mają gdzie stanąć to są dwa miejsca 
poblokowane krzesełkami żeby dostać się do sklepu. Bo to nawet Wójt widział. Bo to 
na ulicy stoją  krzesełka żeby ktoś  nie mógł stanąć  przed domem, przed sklepem. 
Samochodem. A chodnik ma 4 metry szerokości. Na Osieckiej, na Opatowskiej. Nie 
ma gdzie stanąć. 
Pani  Radna Gajewska -  Miałam odnośnie tego pisma Rady sołeckiej  ponieważ 
Komisja  zapoznała  się  na  posiedzeniu,  druga  część  dotyczyła  propozycji 
zredukowania oświetlenia na ulicach Klimontowa w ten sposób żeby co 3 lampa była 
zapalona  przez  całą  noc.  Ze  szczególnym  uwzględnieniem  przystanków 
autobusowych  i  innych  obiektów  o  znaczeniu  publicznym.  Rada  wnioskuje  że 
operacja taka nie wymaga żadnych nakładów finansowych. I komisja przychyliła się 
do tego wniosku.  Tylko teraz jest  kwestia pod czyim domem wykręcić  żarówkę. 
Odnośnie korespondencji też już powiedzieć? 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Proszę bardzo. 
Pani  Radna  Gajewska  –  Zapoznaliśmy  się  z  pismami  Sandomierskiego 
Stowarzyszenia  Pomocy  osobom  z  upośledzeniem  umysłowym,  to  już  Pan 
Przewodniczący tutaj wspominał. To jest do wyjaśnienia. Puki co nie ma przyczyny 
formalno  prawnej.  Przepisy  nie  pozwalają  nam  na  przekazanie  pieniędzy. 
Otrzymaliśmy też pismo od Pana Sebastiana Roguli z Klimontowa z ulicy Osieckiej z 
prośbą  o  nieodpłatne  przekazanie  na  jego  własność  nieruchomości  gruntowej 
stanowiącej  własność  Gminy  położonej  w  Klimontowie,  a  oznaczonej   nr  ewid. 
1086/6  o  powierzchni  0,07  ha  i  graniczącej  z  nieruchomością  wnioskodawcy. 
Komisja  proponuje  wydzierżawić  przedmiotową  nieruchomość  Panu  Roguli  za 
symboliczną złotówkę na 3 lata. Prawnie ponoć tak możemy zrobić. Następna sprawa 
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od  Pana  Dariusza  Kwapińskiego  Kierownika  Niepublicznego  Zakładu  Opieki 
Zdrowotnej, Gabinet medycyny rodzinnej  z prośbą o wymianę stolarki okiennej i 
drzwi  zewnętrznych, a  także docieplenie budynku wynajmowanego od Gminy na 
przychodnie. Komisja wnioskuje aby czynsz z wynajmu budynku był sukcesywnie 
przeznaczany na potrzeby remontowe tego budynku.  Czynsz odprowadza Pan doktor 
do Urzędu Gminy. Budynek ten jest ważny dla mieszkańców, i służy społeczeństwu 
gminy Klimontów. Komisja chce zwrócić uwagę, że w 2012 roku i za poprzedniej 
kadencji  w 2011 roku były zabezpieczone środki z funduszu sołeckiego na ten cel. 
nie wiem, tak jak wspominałam przy absolutorium, żeby fundusz sołecki  nie był 
tylko  zapisany ale wykonany. 5 000,00 zł było zabezpieczone. Problem ten ciągnie 
się o ile pamiętam już od mojej poprzedniej kadencji z tym gabinetem. Budynek jest 
jaki jest, i to są wnioski komisji. Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję bardzo. Pan Szeląg.
Pan Radny Szeląg - Ja w tych wnioskach zabiorę głos bo tu mnie ponosiło, jakieś 
nerwy mnie ponosiły. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Spokojnie Panie Mirku.
Pan Radny Szeląg – Chciałem powiedzieć że chodnik na ul. Opatowskiej opadł przy 
studzience telekomunikacyjnej.  Tam się  zapadł.  Poprawiałem żeby to dziecko nie 
wpadło  rowerem albo  coś.  Myślę  że piasku  więcej,  jakąś  wodę  to  by to  gdzieś 
zamuliło i było by już na lata. I jeszcze chodzi o Panią Kwiecińską tam ten róg zdjęli 
żeśmy tak zdjęli barierkę zabezpieczającą. Ona się tam ociepliła, wysunęła się trochę 
tam tym styropianem, tam nie ma przejścia, no ale mimo wszystko tiry jak jadą czy 
coś to  jak nie wyrobi to wpadnie do sypialni. Tam nieszczęście się stanie. Może 
jakiegoś słupa żeby słup zamortyzował. Tu jeszcze mam wykaz tych umorzeń, to jest 
taki  krok,  przejrzystość.  Żeby  jednak  było  sukcesywnie  co  rok.  Nasza  Gmina 
powinna przodować we wszystkim. W informacjach, w jawności, w przejrzystości. 
Jeśli  chcemy być  postrzegani  jako gmina prężna gdzie można inwestować,  gdzie 
można się  starać.  Druga sprawa mam takie do Pani Skarbnik bo żeśmy wyjaśnili 
sobie o pisma Pana Xxxxxxxx o to trzeba się odnieść. Ale to trzeba na spokojnie 
kiedyś nie teraz. Druga sprawa co bardzo mnie bulwersowała żeby ten Klimontów, 
żeby ten prestiż tego Klimontowa podnieść. Kadencja się zbliża ku końcowi, a jest 
jakiś przepis że nie można wystąpić o nadanie praw miejskich musi być w drugiej 
kadencji. Ze jakieś terminy obligują. Teraz wyjaśnię dlaczego tak dążę do tego. Jakie 
będą  z  tego korzyści.  Bo ja chcę  udokumentować  wszystko nie tylko że rzucam 
projekt  i  nieprzemyślany.  Po  pierwsze  prestiż  jest,  większe  zainteresowanie 
inwestycyjne,  rzeczywiście  nikt  nie  chce  inwestować  na  wsi,  większe 
zainteresowanie turystyczne bo jak myśli, że miasto to i knajpka i rura i coś jeszcze. 
A na wsi to wiadomo jak jest. Większe szanse rozwojowe bez dwóch zdań. Zwiększy 
się  liczba mieszkańców, bo liczba zwiększa się,  przyciąga miasto jak lep muchy. 
Lepsze  życie  dla  mieszkańców.  Miasto  Klimontów  centrum  Gminy  Klimontów. 
Oczywiście ja się boję. Bo przy takim zadłużeniu jak jest, i nie tylko my bo wszystkie 
gminy się  zadłużają  to państwo centralnie będzie chciało oszczędności. Z 2 gmin 
zrobią  jedną  i  oszczędności  są  olbrzymie.  Bo  boje  się  że  Klimontów może  być 
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rozparcelowany do Koprzywnicy bo to miasto. Nie dajmy się. My ich przyciągniemy. 
Dlaczego Policję  wyprowadzili  od nas?  Bo wieś.  Każdemu miasto się  kojarzy z 
czymś lepszym i ciągnie. I dlatego myślę że miasto to tylko same pozytywy. Nie bać 
się podatku, bo podatek my ustalamy. Bo ludzie się boją, że podatek. A my i tak 
uchwalamy. Prosił bym tutaj Pana Wójta żeby ruszył tutaj te procedury.  Ma teraz tam 
chody u Prezydenta jak się tam włóczy. Przepraszam. To bardzo miłe jest. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Borycki jeszcze i Pan Galata. 
Pan Radny Borycki - Panie Wójcie ja bym prosił bo w naszej miejscowości, nie 
tylko bo w całej gminie są takie dróżki niektóre wąskie że przydało by się ze 2, 3 
samochody na plac komunalny dowieźć. A komunalka wtedy, poprosi przez Wójta 
czy jakoś  żeby Wójt  nad tym też  czuwał i  też  z  funduszu sołeckiego żeby jakąś 
przyczepkę 1 czy 2, są takie miejsca u mnie nawet taki duży samochód nie może 
sobie przejechać w te wąskie drogi.  Bo ja mam nawet do Tutaka w stronę Stawiarza, 
ale takiego szerokiego samochodu tam nie puszczę bo na boki pójdzie w pole.  A 
później  tego nikt  nie zgarnie. I  prosił  bym, żeby takie 2, 3 samochody na placu 
komunalnym były. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Pan Galata proszę. 
Pan Galata  -  Ja mam tylko  pytanie  do Wójta,  kiedy będą  remontowane drogi 
gminne w sołectwie Ułanowice to ze spraw sołeckich, ujęcie tzn śluza już wiem że 
będzie robiona Pan Wójt mnie zapewniał że materiały są przywiezione. Teraz jeszcze 
w sprawach powiatu.  Nie wiem czy się przesłyszałem, Wójt powiedział, że nawet 
złotówkę powiat nie dokłada do dróg czy się przesłyszałem? Bo tak właśnie mówię, 
ze otrzymaliśmy promesę 80 % są pieniądze Ministerstwa, 10% Gmina, 10% Powiat. 
Wójt  Ryszard  Bień  -  Pan  mnie  źle  zrozumiał  Proszę  Pana.  Pan  jest  radnym 
powiatowym tak samo jak Pan Sekretarz i wiecie ile Powiat zapewnił na wspólne 
zadania. Nic. 
Pan Galata - Jak to nic?
Wójt Ryszard Bień - Jeszcze raz mówię nic. 
Pan  Galata  - Jeśli  chodzi  o  drogi  powiatowe?  Wspólne  zdania  to  są  drogo 
powiatowe chociażby tu. Jeśli Państwo dajecie 50 000,00 zł, a my 500 000,00 zł. To 
jeżeli chodzi o promesę. Ale promesa to też są pieniądze nasze. 
Wójt Ryszard Bień -  Proszę Pana, więc  Pan może pewnych spraw nie rozumie. Te 
pieniądze zagwarantowane są tak samo, powiat otrzymał tak jak my otrzymaliśmy.  Z 
tamtej tak samo promesy która otrzymał powiat. Na wspólne zadania Proszę Pana, 
my zapewniliśmy 50 000,00 zł. Nie zrobimy nawet metra dogi, bo był u mnie Pan 
Dyrektor Martyniuk bo nie ma na wspólne zadania. Ze np. my dajemy 20 000,00 zł, 
wy nam dajecie 20 000,00 zł i zrobimy drogę np. niepopowodziową.  
Pan Galata - A o to chodzi... bo na dzień dzisiejszy, na drogi popowodziowe tak jak 
mówiliśmy Goźlice  od  9  w  kierunku  kościoła,  i  Nawodzice  do  końca  i  tam są 
pieniądze jakby nie było wkład własny 10 % Gminy, 10 % powiatu, a tak naprawdę 
promesa  która  przyjdzie  i  będzie  tak  naprawdę  nasza.  Wtedy to  będzie  90 % z 
powiatu.
Pan Radny Kwapiński - Jak ją wprowadzicie do budżetu.
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Pan Galata - To wprowadzimy. Już jest podpisana promesa, dziś jest konferencja na 
temat  dróg  popowodziowych.  Dzisiaj  i  jutro  jest  konferencja,  tutaj  jest  jest 
zapewnione. Zresztą pismo przyszło od Dyrektora Dróg Powiatowych chyba wczoraj 
do Wójta. Rozmawiałem przed chwilą, tzn przed chwilą, dwie godziny temu i akurat 
są pieniądze zabezpieczone. 
Wójt Ryszard Bień - Są zabezpieczone Panie Leszku ale w ogóle na popowodziowe. 
Ale na wspólne zadania nie ma.  
Pan Galata - Ale Panie Wójcie w tamtym roku np. były popowodziowe 20% wkładu 
z Gminy. Czy wołał Powiat chociaż złotówkę chociażby na Gminę? Jeżeli chodzi o 
drogi popowodziowe? Nie. Wszystkie drogi popowodziowe były robione z pieniędzy 
powiatu  i  popowodziowych.  A tylko drogę  w Goźlicach robiliśmy jako wspólne. 
Więc tu się nie ma co przejmować. Tu akurat jeśli Powiat zapewnia że będzie robione 
wkład własny zapewni.   
Wójt Ryszard Bień - Panie Leszku. Jeżeli można Panie Przewodniczący dwa słowa 
jeszcze. Taka prośba. Ja rozmawiałem z Panem Dyrektorem bo jest problem. Jeszcze 
raz  powtarzam.  Problem jeżeli  chodzi  tam koło  Pana Roguli   przy  budynku  po 
inwalidach. Więc powtarzam jeszcze raz. Ja Panu Dyrektorowi mówiłem i prosiłem 
bo tam wycieka woda ze studzienki.  Jest  możliwość  zrobienia,  i  odprowadzenia 
wody pod chodnikiem. Więc Pan Dyrektor powiedział że nie mają nawet złotówki na 
zadania  wspólne,  wspólne  inwestycje.  Bo  nawet  gdybyśmy  my  Proszę  Państwa 
dołożyli z 35 000,00 zł mam nadzieję że po przetargu. Bo mamy 50 000,00 zł, po 
przetargu może iść  za 350, wtedy dołożymy 35 000,00 zł  .  I  będziemy mieli  15 
000,00 zł  jeszcze. I  p[oprosiłem Pana Dyrektora czy nie mógłby jakoś  pieniędzy 
dołożyć byśmy wspólnie mogli zrobić. Odpowiedział, ze nie ma nawet złotówki na 
wspólne inwestycje. Dlatego chcę Szanowną Rade delikatnie mówiąc uprzedzić, że 
jeżeli nie, bo tam dojdzie do naprawdę strasznego wypadku. Zresztą Pan Sekretarz 
chyba lepiej wie. Ja mu pokazywałem, pisaliśmy interpelację. Tam droga do połowy 
jest zamarznięta. Pół drogi. Są na to zdjęcia, dokumenty. Jeszcze raz wrócę do Was, 
jako do radnych.
Pan Galata - Nawet nie wiedziałem o tym. 
Wójt Ryszard Bień – Żeby coś z tym problemem zrobić. Bo naprawdę zobaczycie 
Państwo ze  coś  złego  się  stanie.  A teraz  odpowiem jeżeli  mogę  na  to  co  sobie 
zapisałem Pani  Kwiecińska –  ja  ją  prosiłem jako pracownika,  było  dobrze,  była 
barierka, więc sama szukała problemu. Prosiłem na wszystko pytałem czy muszą tam 
dołożyć po 10 cm na rogu. To wyjdzie 15 cm.   Mówiłem by ucięła ten róg i wtedy 
nikt nie miał by pretensji. Ale jak ona 15 cm zabrała z 60 cm to już tam ludzie nie 
mogli przejść. I zaczęła się wojna. Napisał jeden z mieszkańców, podpisało z 15 osób 
i  problem się  zrobił  taki,  ze  przyjechała  firma.  Bo skoro  to  jest  w działce  Pani 
Kwiecińskiej barierę wycieli i teraz tutaj Pan Mirek Szeląg widzi problem, który ona 
sobie sama stworzyła.  A wystarczyła róg po prostu ściąć. I tutaj dziękuje. I jakby 
były zapytania jakieś jeszcze to odpowiem. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję. Pan sołtys Ciach. 
Pan sołtys Ciach -  Mnie to chodzi Panie Wójcie właśnie o ujęcie wody ci mi Pan 
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powiedział. Bo my z funduszu sołeckiego jak nas było stać. Bo tam chodziło nam 
żebyśmy dali jak najwięcej na to ujęcie wody.  Ale ze względu na 100lecie straży, oni 
nas  poprosili  i  przycisnęli,  więc  przekazaliśmy  im  troszkę  więcej  pieniędzy. 
Obchodzimy jeszcze 60sięcio lecie Klubu Sportowego. Stadion jaki  jest  taki  jest, 
daliśmy 12 000,00 zł.  I było nas stać w tej chwili 5 000,00 zł  na ujęcie wody. Tyle 
śmy przekazali.  Min napisaliśmy o działkę  pismo do  wspólnoty gruntowej  i  oni 
działkę  przekazali  nieodpłatnie  na ujęcie  wody.  Więc  poczyniliśmy kroki  w tym 
momencie. I o ile by można było prosić Pana Wójta żeby dołożył te parę złotych, a z 
przyszłego  funduszu  sołeckiego  my  dołożymy  więcej  na  ujęcie  wody.  Ale  żeby 
zacząć żeby to ujęcie wody przykładowo żeby w tym roku zrobić dokumentację, a na 
przyszły  rok  wybudować  to  ujęcie  wody do celów gospodarczych.  Bo nie  tylko 
chcemy jako Klimontów żeby korzystał z tego ujęcia. Bo to może korzystać  Górki, 
Szymanowice  Górne,  Zagaje,  Nowa Wieś  bo  ma  tam w dole.  Także bym prosił 
bardzo żeby to można było jakoś to wspomóc. Dla tego sołectwa.  I by można było w 
tym etapie robić.  Następna sprawa. Jak już  wspomniał Pan Radny Frejlich. Ulica 
powiatowa cała. Żeby jakoś ja zagospodarować, postój zrobić, zakaz zatrzymywania 
np. po prawej stronie, czy po lewej stronie. A nie tak, ze gdzie kto może to staje. Tyle 
razy już podnosiłem głos bo jedzie większa ciężarówka, jedzie pogotowie,  i ciężko 
jest  tą  ulicą  poruszać.  Od  ul.  Osieckiej,  na  Sandomierskiej  ulicy  znak,  zakaz 
zatrzymywania się zrobić. Nawet sam Wójt mówił żeby wstawić. Ledwie minie się 
ten łuk zakaz w prawo, stawia samochód, policja nie reaguje.  Nie reaguje w ogóle. 
Jakby  coś  zrobić  i  tą  policję  uczulić.  Następna  sprawa.  Na  osiedlu  jest  tam 
skrzyżowanie, i  tam nieraz jak jedziemy, a to dzieci  jadą  rowerami, a to na tych 
rolkach, a to  osiedle nie jest w ogóle oznakowane. Tyle co od wojewódzkiej drogi od 
Sandomierskiej, uwaga droga z pierwszeństwem przejazdu i droga i tyle. A tamto 
skrzyżowanie nie wiadomo. Kto ma pierwszeństwo nie wiadomo nic.  Prosił bym 
bardzo żeby tam wezwać jakiś służby które znają się na oznakowaniu. Bo znaki są 
wszystko jest, tylko oznakować. Dziękuję. 

Do punktu 20 obrad sesji  
Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
Wójt Ryszard Bień – Panie Przewodniczący dwa słowa do Pana sołtysa. Propozycję 
taka  Panu  dam,  bo  już  kiedyś  akurat  będąc  na  uroczystościach  w  gminie 
Koprzywnica. Miejscowości chyba Ciszyca, nie pamiętam dobrze. I zobaczyłem że 
stoi  taka duża beczka.  Do tej  beczki  jest  pompowana woda,  potem sobie  ludzie 
podjeżdżają  i  biorą.  Ja mam taki  zbiornik, około 15 – 17000 litrów. Zaproponuje 
Panu Kierownikowi Wojtyniakowi, ze ten zbiornik użyczę. Nieodpłatnie.  Niechby to 
na oczyszczalni ścieków postawić tą beczkę i naprawdę proszę mi uwierzyć że będą 
to minimalne koszty. Tu można odzyskać wodę z oczyszczalni ścieków. Przecież to 
jest  woda która idzie do rzeki.  Przepompować  do tej  beczki.  Potem sobie każdy 
przyjedzie. Otworzy sobie zawór, napompuje. Ja tylko mogę powiedzieć, ze użyczę 
baczki która u mnie stoi. Chętnie ją oddam i zobaczymy czy nie będzie lepsza niż 
ujęcie.   Groszowe  sprawy.  Jeżeli  chodzi  o  oznakowanie.  Dzisiaj  myślę  że  Pan 
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Sekretarz przyjął dzisiaj Panią doktor Kilarską z takim właśnie problemem. Że nie 
może przejechać, ze zakorkowane są ulice. My napiszemy tutaj pismo do Radnych 
powiatowych. Bo to jest ulica powiatowa, niech po prostu wstawią znaki.  Czy po 
jednej stronie, czy po drugiej.  Żeby rzeczywiście tą  drogę  odblokować.  A policję 
uczulimy żeby te pojazdy które stoją i blokują, przecież mamy na dzień dzisiejszy 
parking na placu za GS. Piękny parking. 
Pan Radny Fijałkowski - Ale nikt  z niego nie korzysta.
Wójt  Ryszard  Bień  –  Ale  stanął  by Pan Panie  Dyrektorze  w Sandomierzu pod 
zakazem? Ja nie. Mimo że jestem Wójtem. Nie. Bo się boje.  Żebym nie dostał 200 zł 
i punkty. Bo 200 zł człowiek wyciągnie, tylko punkty. Także uważam, że ktoś tutaj 
jest  winny  temu.  Przede  wszystkim uważam że  policja.  Pismo  napiszemy  żeby 
uczulić  służby.  I  żeby jak  to się  mówi  jak  ktoś  dostatnie  mandacik  raz drugi  to 
następnym razem nie  stanie.  Także  myślę  że  te  wszystkie  sprawy są  zapisane  i 
będziemy realizować.  Dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę bardzo Pan sołtys z Borku jeszcze. 
Sołtys  Witaszek –  Panie Przewodniczący,  Szanowna Rado,  Szanowni  Wójtowie, 
Pani  Skarbnik.  Chciałbym  w  imieniu  mieszkańców  miejscowości  Borek, 
podziękować, jeszcze raz serdecznie dziękuje.  
Pan  Przewodniczący Rębacz  – To  miłe,  dziękujemy  bardzo.  Pan  Fijałkowski 
proszę.
Pan Radny Fijałkowski - Jeżeli już nie ma spraw jakichś to ja mam pytanie. Panie 
Przewodniczący zawsze Sesja odbywała się o godzinie 10.00, dzisiaj jakoś to stało 
się jakoś tak że rozpoczynaliśmy o godz. 12.00. no raz było o 8.00 ale wiadomo, w 
związku z otwarciem tej sali gimnastycznej. Jeżeli rozpoczynamy sesję o godzinie 
12.00 to myślę że każdy ma dzień do końca rozwalony. Bo teraz godzina jest 16.30. I 
ja proponował bym żeby wrócić do tych dawnych ustaleń 10.00 godzina by Sesja się 
rozpoczynała. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Tak wypadło ze tutaj parę osób dzwoniło właśnie i 
prosiło o zmianę tej godziny akurat w tym dniu. Bo im wypadły takie historie. Paro 
osób. Tak się  zbiegło,  tak się  złożyło.  Podeszliśmy do tego tematu z Wójtem że 
wyrobimy się jakoś.  Też sądzę ze o 10.00 to jest optymalny czas. I tak będziemy w 
przyszłości robić. Szanowni Państwo z korespondencji, tak jak już koleżanka część 
przerobiła. Ja tutaj jeszcze, Pani Kordyka o jedną lampę z Goźlic, takie pismo się 
pokazało. Szanowni Państwo to Sandomierskie Stowarzyszenie Pomocy Osobom z 
upośledzeniem  umysłowym,  oni  nam  tutaj  dają  opinię  prawną  prawnika 
niezależnego. Dają opinię Ministerstwa Finansów w tej kwestii. Przysyłają nam jak 
obejść.  Które  ustawy  mówią  jak  można  te  pieniądze  przekazać.  Odpowiedz 
Podsekretarza  Stanu  w  Ministerstwie  Finansów  z  upoważnienia  Ministerstwa. 
Interpelacje złożyli też. By to wskazywało żebyśmy mogli te pieniądze przekazać. 
Szanowni Państwo twierdzą, że Wójt Obrazowski występując do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej   nazwał  tą  instytucję  trochę  inaczej.  Nazwał  to  Dom  Pomocy 
Społecznej,  który  by  miał  zapewniać  całodobowo  jak  gdyby  obsługę.  To  wtedy 
oczywiście  to  powinno  być  finansowane  z  budżetu  Wojewody.  Czyli  Państwa. 
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Natomiast  jest  to  stowarzyszenie.  Nazywa  się  niepełnosprawnych.  Gdzie  się 
odbywają tylko zajęcia z dojazdu. Później to jest nieczynne, czyli regulują to już inne 
przepisy i można. Rozmawiałem z Panią Skarbnik. No twierdzi, że jednak nie. Oni 
wystąpili z powrotem do RIO. Pewnie poczekamy na ta interpretację teraz. Twierdzą 
ze rozmawiał  z  szefem RIO i  on  powiedział,  że jeżeli  nazewnictwo jest  inne to 
zupełnie inne tutaj przepisy to regulują i można by to zrobić. 
Pani Skarbnik Anna Sobolewska -  Ja też rozmawiałam z RIO z Kielc, byłam na 
szkoleniu. Miałam kserokopię tego pisma i odpowiedz była negatywna.  Więc nie 
wiem dlaczego twierdzi Prezes stowarzyszenia że jest inaczej. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Pan Pawlik jeszcze. 
Pan Radny Pawlik – Pani Prezes była właśnie w poniedziałek była w Kielcach i do 
RIO złożyła wniosek. I ma być  bardzo szybko odpowiedź,   obiecali  ze szybką  tą 
sprawę załatwią, żeby Gminy wiedziały szybko jak te pieniądze przekazać.
Pan Przewodniczący Rębacz –  Żebyśmy mogli podejść do tego tematu wtedy na 
spokojnie. Pan Galata proszę. 
Pan Galata –  Akurat Szanowni Państwo zajmuję  się  projektem wyrównywaniem 
różnic między regionami i  to stowarzyszenie które chciało sobie kupić  samochód 
właśnie  z  tych  pieniędzy.  Tam dostali  49  500,00  z  PEFRONu  zł  już  jest  temat 
nieaktualny, ponieważ do 30 czerwca musieli zakupić. Bo to są środki niewygasające. 
Więc musieli dostać to dofinansowanie. O Państwa, od innych Gmin,  do 30 żeby 
mogli dostać fakturę i już przedstawić ją nam. Na dzień dzisiejszy Pani Błaszczyk, 
Wiceprezes stowarzyszenia złożyła rezygnację z zakupu tego samochodu. Bo nie byli 
po prostu w stanie uzyskać tego dofinansowania. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Ale ja mam pismo z 25, że mają  czas do końca 
miesiąca. Dokładnie do 29 czerwca. 
Pan Galata –Tak ale dzisiaj złożyła pismo, bo nie są w stanie uzyskać 100%. 165 
000,00 zł byłby zakup tego busa.  50 000,00 dalibyśmy my powiat, no niecałe 50 
000,00zł. A resztę musieliby uzbierać po prostu. 
Pan Przewodniczący Rębacz – I oni próbowali zbierać. 
Pan Galata –  Ale ponieważ  to  było 119 000.00 zł  to nie są  w stanie po prostu 
uzbierać. 
Pan Radny Pawlik – Panie Leszku ja rozmawiałem wczoraj z Panią o 12.00 i ona 
mówiła że nadal będą chcieli ten samochód pozyskać. 
Pan Galata – Będą chcieli, rozmawiałem z Panią dzisiaj, a widziałem dzisiaj to Pani 
Błaszczyk  szła  z  pismem do  Starostwa  o  rezygnację.  Bo  musi  tak  to  nastąpić, 
ponieważ i tak nie uzyska faktury do 30 czerwca żeby mieć ten dokument zakupu.  A 
my nie możemy rozliczyć.  Bo ja akurat się  zajmuję  tym programem.  Nie mogę 
przelać tej Pani tych 50 000,00 zła jak nie dostanę faktury zakupu. Mogę zrobić to e 
ten  sam dzień  tylko  by  się  ona  z  dealerem dogadała  że  zapłaci.  Ale  na  dzień 
dzisiejszy  nie uzyskali tych 119 000,00 zł. 
Pan Przewodniczący Rębacz –  Może oni terminy przełożą,  może coś  się  stanie, 
musicie im pomóc a my tez się postaramy i parę groszy damy. Bo ja właśnie też z nią 
rozmawiałem, i z tym Panem. 
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Pan  Galata  –  Także  pieniądze  będą  zwrócone  do  30  czerwca  do  PEFRON, 
zobaczymy  co  PEFRON  teraz  zrobi.  I  czy  będzie  teraz  możliwość  jeszcze  raz 
wystąpić. 
Pan  Przewodniczący Rębacz  –  A może  oni  zakupią  w  całości?  Bo  finansuje 
PEFRON  to.  Zobaczymy.  Proszę  Państwa  następne  pismo  właśnie  od  doktora 
Kwapińskiego z Goźlic odnośnie tamtego Ośrodka Zdrowia. Tutaj opinie Komisji 
chcą  żeby te pieniążki  z czynszu próbować  coś  tam poprawiać.  Jest pismo Posła 
Jarosława Rusieckiego o czym Pan Wójt  mówił.   No wystąpił  do komendanta z 
Policji żeby się zainteresował sprawą. Żeby zmienił decyzję. No ale tylko tyle może 
w  zasadzie.   Wniosek  o  nieodpłatne  przekazanie  nieruchomości  to  jest  ten  Pan 
Rogula  tam.  Ja  wiem które  te  działki  są  bo  myśmy tam byli  na  otwarciu  tego 
muzeum. Tutaj są takie propozycje Komisji żeby mu to w dzierżawę przekazać. Te 
działki są dla nas nieużyteczne.  Pan Szeląg też się zwracał kiedyś w tym temacie. I 
do 3 lat może to Wójt załatwić sam. Nie musi się nikogo pytać. Jakby dłużej to wtedy 
byśmy  musieli  my.  Może  spróbować  na  3  lata  mu  to  przekazać.  Niech  sobie 
zagospodaruje. To są takie krzaki, takie zarośnięte  za tym co są. 
Pan  Radny  Kwapiński  - Tam  jest  tylko  jedna  uwaga  do  tego,  że  musimy 
zabezpieczyć swój interes, żeby nie zblokował nam ewentualnie odpływu drogi.  
Pan Przewodniczący Rębacz – No trzeba by było to jakoś obwarować żeby to było 
dobrze. Proszę Państwa jest zestaw tych pism od Pana Xxxxxx. Ja mówię nazwisko 
dlatego, że jest to z imienia nazwiska napisane. Nie będę tego czytał, zresztą Państwo 
dostajecie to samo co i ja. Ostatnie to jest o stadion, o trybuny itd. Nie mam przy 
sobie  pisma,  ale  myślę  że  na  stanowiskach  jest  decyzja  Nadzoru  Budowlanego. 
Pozytywna opinia. Zgłoszenie jest budowy w Starostwie i organ mówi, że nie ma tam 
naruszenia prawa żadnego. Ja jestem tutaj dotykany, Komisja Rewizyjna, wszystkie 
Komisje że się  tym nie zajmują.  To odpowiemy jakoś,  powołując się  na Nadzór 
Budowlany, bo dokument mamy, ze jest to zgodnie z prawem ta budowa prowadzona. 
Tyle  pewnie.  Pozostałe  to  są  do  Wójta  -   o  uzyskanie  informacji,  bardzo 
szczegółowych informacji. Także te korespondencje idą. Szanowni Państwo czy coś 
tutaj  jeszcze Państwo macie?   Jest  tutaj  jeszcze pismo podpisane przez Prezesa 
Zarządu Stanisława Baskę z Fundacjii Fundusz Lokalny no żebyśmy uczestniczyli w 
takim  programie  na  fundowanie  stypendiów.  Trzeba  by było  wtedy  z  budżetu 
pieniądze szukać na to. Te stypendium będzie po 5 000,00 zł dla 30 młodych osób. 
Trzeb aby było tym osobom składkę taką zrobić. Ja tutaj sygnalizuję. Takie przyszło. 
Pani Radna Gajewska - Może ja?
Pan Przewodniczący Rębacz – Proszę bardzo.
Pani Radna Gajewska - Ja właśnie w sprawię tych stypendiów Panie Wójcie. Tak 
pomyślałam że dobrze by było żeby te osoby które tak właśnie promują naszą Gminę, 
te dziewczyny które zajęły się tym Programem „Mam haka na raka”  żeby też w jakiś 
sposób były wyróżnione jakimś upominkiem, jakąś nagrodą. 
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Dostały, dostały.
Pani Radna Gajewska - To może proszę nas zapoznać z tym. 
Pan Przewodniczący Rębacz – Dziękuję, czy Państwo macie jeszcze jakieś sprawy? 
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Do punktu 21 obrad sesji  
Zakończenie sesji.
Zamykam XVI Sesję Rady Gminy w Klimontowie.

Protokołowała:                                                                               Przewodniczył:
Irena Lipiec                                                                                      Jan Rębacz
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